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Kur dārznieks 
iet, tur zeme zied
Tikai retam tā veicas – 
pēc pamatskolas beig-
šanas pilnīgi patstāvīgi 
izvēlēties mācību iestā-
di un specialitāti, kurā 
gribas strādāt visu turp-
māko dzīvi. Šajā ziņā pie 
laimes bērniem sevi var 
pieskaitīt Baiba Viļuma, 
kura, vēl mācoties sāku-
ma klasēs Ugāles vidus-
skolā, jau skaidri zinājusi – 
viņa gribēs iestāties Bulduru Dārzkopības tehnikumā, 
lai iegūtu zināšanas lauksaimniecībā. Bet vēl konkrē-
tāk – kļūtu par dārznieci. Veiksmīga pēc tam bijusi 
arī pirmās un pagaidām vienīgās darba vietas izvēle, 
uz kuru viņu pamudinājusi kokaudzētavas vadītāja 
Lidija Ķemlere – kļūt par dekoratīvo koku, krūmu un 
ziemciešu pārzini "Latvijas valsts mežiem" (LVM) pie-
derošajā Popes kokaudzētavā, kas atrodas Ventspils 
pievārtē Platenē. 

Mazākuma deputāti aicina valdību atlaist Ventspils domi
Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputāti vērsušies pie Ministru prezidenta Krišjāņa Kariņa un 
citiem ministriem ar lūgumu nopietni izvērtēt Ventspils pilsētas domes ilgstošās prettiesiskās 
darbības un pārkāpumus un veikt likumā noteiktos pasākumus esošā domes sastāva atlaišanai. 

pārkāpumiem, neievēro Latvijas likumos 
garantētās mazākuma deputātu un citā-
di domājošo tiesības uz līdztiesības un 
proporcionalitātes pamatiem piedalīties 
Ventspils pilsētas un pašvaldības darbā,” 
teikts iesniegumā.

Opozīcijas deputāti arī uzsver, ka jau 
kopš 2017. gada rudens vairākkārt vērsu-
šies tiesībaizsardzības un tiesu instancēs, 
iesniedzot pārliecinošus pierādījumus par 
Ventspils pilsētas pašvaldībā praktizētajiem Satversmē 
noteiktajiem valsts pārvaldes pamatprincipu pārkāpu-
miem. Rezultātā Augstākās tiesas Administratīvo lietu 
departamenta tiesnešu kopsēde 2018. gada novembrī un 

Augstākās tiesas Senāts 2019. gada februārī savos lēmu-
mos par situāciju Ventspils pilsētas pašvaldībā ir norādī-
jis uz vairākiem konkrētiem pret-
tiesiskiem un nedemokrātiskiem 
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Ja domājam, ka tikai Ušakova vadītajā Rīgā vien ir 
nekārtības – pārkāpti likumi, šķiesta un, iespējams, pat 
masveidā zagta nauda, lai nodrošinātu “vajadzīgajiem” 
greznu dzīvi, tad stipri maldāmies. Mūsu Ventspilī 
notiek pat trakāk.

“Rīgas Satiksme” 
shēmas Ventspilī. 
OC “Ventspils” būtībā 
jau ir bankrotējis

P 
aradoksāli, bet 
cilvēks, kuram 
prokuratūra pie-
prasījusi asto-
ņu gadu cietum-

sodu, mantas konfiskāci-
ju, ievērojamu naudas sodu 
un arestēšanu tiesas zālē 
pēc tiesas lēmuma nola-
sīšanas, turpina dzīvot uz 
nebēdu, tuvināt Ventspils 
pilsētu bankrota situācijai 
un iesaistīties, iespējams, 
noziedzīgās finansiālās 
shēmās, lai no pašvaldības 
līdzekļiem varētu atalgo-
jumā un dārgu pakalpoju-
mu veidā saņemt simtiem 
tūkstošus. 

Šī ir pirmā būtiskā atšķi-
rība no Rīgā notiekošā, jo 
nav dzirdēts, ka Ušakovam 
būtu piemērots aizdo-
mās turētā statuss, drošī-
bas līdzeklis, izvirzītas apsū-
dzības un prokuratūra pra-
sītu konkrētu soda mēru. 
A. Lembergam visi iepriekš 
minētie “sasniegumi” nav 
traucējuši savu iegribu rea-
lizācijai turpināt pakļaut 
Ventspils pilsētu, Ventspils 
brīvostas pārvaldi, arī par 
sportu atbildīgo Ventspils 
pilsētas domes Sporta pār-
valdi un SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils”” (OC 

“Ventspils”). Protams, šāda 
greznība nebūtu iespējama, 
ja viņu neatbalstītu politi-
ķi. Īpaši centīgi viņa inte-
rešu sardzē līdz šim stā-
vējuši partiju “Latvijai un 
Ventspilij”, ZZS, “Saskaņas” 
un pat atsevišķi Nacionālās 
apvienības politiķi, kā, pie-
mēram, VARAM bijušais 
ministrs Kaspars Gerhards.

Otrā būtiskā atšķirība – 
Ja “Rīgas Satiksme" bijusi 
“barotava” daudziem des-
mitiem “Saskaņas” un “Gods 
kalpot Rīgai” biedru, starp 
kuriem paša Ušakova nav, 
tad Ventspilī dāsnu barota-
vu politiķi sarūpējuši tieši 
Lembergam. Ventspils pilsē-
tas pašvaldības kultūrai pare-
dzētie SIA “Ventspils filhar-
monija”, sportam paredzētie 
OC “Ventspils” un Ventspils 
Brīvostas pārvaldes līdzek-
ļi tiek novirzīti biedrībai 
“Ventspils attīstības aģentū-
ra”, no kuras Lembergam 
pēdējo desmit gadu laikā 
vien algā izmaksāti turpat 
800 000 eiro. Ap 1,6 miljo-
niem eiro Lembergs saņēmis 
no citas, iespējams, nozie-
dzīgās shēmās iesaistītas 
biedrības “Biznesa attīstības  

Sākot ar aprīli, Ventspils pusē sabiedriskā auto-
busa kustības ikdienā ienāks moderns jaunums, 
kāds jau gadiem ilgi vērojams daudzviet Eiropā un 
arī Latvijā, piemēram, Rīgā. Tās ir elektroniskās 
braukšanas kartes, kuras gan būs derīgas tikai 
braucieniem Ventspils pilsētas sabiedriskā trans-
porta līnijās.

Autobusos ienāk 
elektroniskās kartes

P 
a š v a l d ī b a s 
u z ņ ē m u m ā 
“Ventspils reiss” 
pastāstīja, ka 
līdz ar šo jau-

ninājumu ventspilniekus, 
tuvākās apkārtnes iedzī-
votājus no novada cie-
miem un pilsētas viesus 
sagaida vēl viens jau-
nums. Ventspils sabiedris-
kā transporta maršrutos 
būs jauns biļešu veids - 
universālā braucienu skai-
ta biļete. Tā būs derīga 
jebkurā pilsētas maršrutā 
pilsētas administratīvās 
teritorijas robežās. Līdzīgi 
kā e-talona sistēma gal-
vaspilsētā Rīgā, biļeti 
pasažieri varēs iegādāties 
uzreiz 10, 20, 40 vai pat 
60 braucieniem. Tiesa, 
jāņem vērā, ka iegādātā 
biļete nebūs derīga bez-
galīgi. Kartei iegādātie 
braucieni būs jāizmanto 
90 dienu jeb trīs mēne-
šu laikā kopš to iegādes 
brīža. 

Arī šīs kartes un brau-
cienu iegādes kārtība ir 
atšķirīga. Universālo brau-
cienu karti varēs iegādā-
ties un papildināt Ventspils 
autoostas kasē ar jebkāda 
braucienu skaita daudzu-
mu, savukārt karti desmit 
braucieniem varēs nopirkt 
arī pie autobusa vadītāja, 

norādīja “Ventspils reisā”.
Līdz ar aprīļa sākumu 

pasažieriem jārēķinās arī 
ar to, ka vecās kartona 
mēnešbiļetes nu piederēs 
vēsturei. Ar 1.aprīli sāk-
sies pakāpeniska pāreja 
uz elektroniskām plastikā-
ta mēnešbiļetēm. Līdzīgi 
kā Rīgā, arī Ventspilī šīs 
kartes varēs padarīt per-
sonalizētas, un to varēs 
darīt pēc brīvas izvēles. 
Turklāt tādas būs arī obli-
gātas atsevišķām perso-
nu grupām, kas sabied-
risko transportu izmanto 
kopā ar pilsētas pašval-
dības sniegtām atlaidēm. 
Piemēram, tie ir skolēni, 
studenti un daudzbērnu 
ģimeņu vecāki. 

Uzņēmumā uzver, ka 
pirmajā reizē šī karte tiks 
izsniegta bez maksas, 
taču tad, kad būs nepie-
ciešams izveidot jaunu 
karti pēc esošās nozau-
dēšanas vai nolietošanas, 
pasažieriem nāksies šķir-
ties no četriem eiro. Tas 
gan attiecas tikai uz per-
sonalizētajām mēneškar-
tēm, jo tiem, kuri vēlēsies 
palikt “anonīmi”, maksa 
par pirm reizēju izņemša-
nu tiks noteikta viena eiro 
apmērā. Noteikts, ka vie-
nas šādas kartes derīguma 
termiņš būs trīs gadi. 

D 
eputātu Ģirta Valda Kristovska, Aivja Landmaņa, 
Ivara Landmaņa un Daces Kornas iesnie-
gums adresēts Ministru prezidentam Krišjānim 
Kariņam, vides aizsardzības un reģionālās attīs-
tības ministram Jurim Pūcem, tieslietu minis-

tram Jānim Bordānam un satiksmes ministram Tālim 
Linkaitam.

Deputāti uzskata, ka Ventspils pilsētas domes darbī-
ba neatbilst Satversmē un likumos noteiktiem tiesiskas 
un demokrātiskas Latvijas valsts pārvaldes principiem 
un kārtībai, kā rezultātā Ventspils pašvaldībā gadiem ilgi 
valda autoritārs vadības stils neleģitīma pašvaldības vadī-
tāja deputāta Aivara Lemberga vadībā. “A.Lembergam ir 
izdevies izveidot prettiesisku režīmu, kas, līdz ar citiem 

L 
ai gan saulīte vēl 
ir ar zobiem un 
pāri Platenes kla-
jumiem zēģe-
lē nemīlīgs jūras 

vējš, dekoratīvo stādu 
aprūpētājām Baibai un 
Lindai darba pilnas rokas. 
Potenciālie pircēji par pie-
dāvājumu interesējas 
telefoniski un iegriežas 
personīgi, daži izraudzīto 
jau krauj vezumā un ved 
mājās.  

KOKAUDZĒTAVAS 
AUDZĒKŅI

“Mūsu piedāvātos stā-
dus, kas visi ir podos,  var 
nopirkt un likt zemē jeb-
kurā gadalaikā, arī ziemā, 
ja vien izraudzītajā vietā ir 
iespējams izrakt bedrīti, kur 

to ierušināt. Protams, sav-
laicīgi pārvesto pirkumu līdz 
siltajam laikam iespējams 
atstāt arī podā, kā tas ir 
mūsu dekoratīvo stādu lau-
kumos un savu dārzu ar 
jaunpienācēju papildināt 
pavasarī – būs dubultprieks, 
kad tas jo drīzi sāks riest 
pumpurus un izrādīt lapas,” 
Baiba stāsta, ka pavasara 
krāšņumu ar prieku vēro 
arī kokaudzētavā, kur pretī 
saulei naski sāk stiepties 
pagaidām vēl jaunā saim-
nieka gaidās esošie deko-
ratīvo augu stāvi. Tādu te, 
vairākos pēc stādu sugām 
specializētos laukumos, 
podos iedēstīts aptuveni 
septiņpadsmit  tūkstošu un  

Baiba brīvbrīdī, bet darba 
apģērbā.
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Iestudēja “Zīļuku”
Par godu slavenajai rakstniecei un pasaku 
ilustratorei Margaritai Stārastei pirmssko-
las izglītības iestāžu audzēkņi iestudēja un 
izrādīja muzikālu iestudējumu “Zīļuks”.

Brīvi amati
Notiek konkursi uz vakantajiem Jaunrades 
nama direktora un Sociālā dienesta vadī-
tāja amatiem.

Literārs konkurss

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Grūti aptveramie skaitļi
Rīgas dome, “Rīgas Satiksme” un citi galvaspilsētas dzīves 
pīlāri jau kļuvuši par teju sinonīmu vārdu salikumam “ko-
rupcijas sērga”. Pat lielās politikas aizkulisēs “neiesvaidīts” 
ierindas pilsonis, lasot kārtējo publiskajā telpā nonākušo 
“atklāsmi” par kārtējiem kaut kur gaisā izkūpējušajiem 
miljoniem, vairs nebrīnās – sak, tā jau tas pie viņiem no-
tiek... Arī ziņas par valdošās partijas īpaši pietuvinātajiem, 
kas salikti teju visos galvaspilsētas svarīgākajos amatos, 
vairs pat neizraisa smīnu. Drīzāk nožēlu, ka varas, naudas 
un slavas apvītie vadoņi zaudējuši jebkādu mēra un labas 
gaumes sajūtu.

Un 
tad rodas tikai viens jautājums – ziniet, kā 
tas var gadīties, ka neviens, nekur un nekā-
dā mērā to nezināja? Simti miljoni no nodokļu 
maksātāju naudas, amata pilnvaru pārsniegša-
na un visu šo darbību piesegšana... Kā par to 

varēja nezināt? Bet, pats galvenais, kā tas tā var gadīties, ka arī 
šobrīd, gaismā nākot arvien jauniem faktiem, joprojām neviens 
vēl, tautiski sakot, “nesēž”? Drīzāk ir pat otrādi – gana pietiekams 
ir arguments, ka “es jau nezināju”. Vai sevišķi ciniskos gadījumos 
– “bet jūs pierādiet”. Gan mediji, gan izmeklētāji tikai virpina fak-
tus šurpu turpu kā biljarda bumbas pa zaļo biljarda galdu, mēģi-
not aizķerties un savilkt “loģiskās ķēdes”. Pat “jaunie politiskie 
spēki”, nonākot varas gaiteņos, izrādās, vairs nevar revolucionāro 
tradīciju garā vienkārši nomest kādu no amata vai radikāli pārvei-
dot līdz galam iepuvušo korupcijas sistēmu un “savējo būšanu”.

Bet uzdots tiek nevis jautājums “kur palika nauda?” un “kuram par 
to jāatbild?”, bet gan salīdzinoši vieglie publiskie “šļupsti” no sērijas 
“kur gan mēs varētu pieķerties?”. Tiesa gan, tiesiskā nevarība izpau-
žas ne tikai ofšoru un samudžināto mazuzņēmumu shēmu tīklos aiz-
plūdušo Rīgas miljonu meklējumos vien. Jau gadiem tepat, Ventspilī, 
kārtība ir teju identiska – projekti, plāni, būvobjekti vai stratēģiskās 
attīstības virzieni pakārtoti vienai pašmāju varas virsotnē esošai kli-
ķei. Tas nekas, ka pie mums, kā jau Kurzemes tiešumā pienākas, viss 
ir vēl vienkāršāk. Ja kādam, piemēram, opozīcijas deputātam, ienāk 
prātā pajautāt – kāpēc pilsētas budžeta ailītēs tiek ierakstīti tādi vai 
citādi cipari, tad minētais opozīcijas deputāts pat nevar cerēt uz kaut 
vai pieklājīgu atbildi. Jo būs vienīgi tā, ka nekāda informācija netiks 
sniegta vispār. Tev nepienākas.

 turpinājums no 1. lpp.

Gluži kā ar galvaspilsētas miljoniem, arī ar mūsu pilsētas “demo-
krātisko pārvaldi” ir līdzīgi. Un vienīgais, kas atliek, ir izsaukties: bet 
kā tā var būt? Ignorējot jebkādas pārvaldes un valsts uzbūves nor-
mas, ignorējot ne tikai veselo saprātu, bet n-tos likumu pantus. Un 
par to “nekas nav”. Gluži kā tajā populārajā politiķu aprindās cirku-
lējošajā tostā: lai tev viss būtu, bet par to nekas nebūtu. Nav ilūziju, 
ka pat brīdī, kad kāds tiek saukts pie tiesas, situācija varētu mainī-
ties, Raiņa vārdiem runājot, “uz augšu”. Jo vienmēr atradīsies kāds 
prasības pieteikumā ielikts kļūdains komats vai neveikli noformu-
lēts teikums, un tas var būt iemesls, kādēļ, lūk, prasība noraidāma, 
bet tiesas debates izvēršas nevis par lietas būtību, bet par to, kāpēc 
advokātam vai sūdzētājam uzvalks nav pareizajā krāsā. Tiesai atliek 
vien noplātīt rokas – tieciet paši galā, jo likums ir tāds un ne citādāks!

Tiesa gan, profesionāli juristi un likumu zinātāji teic, ka ar liku-
miem, kā reizi, viss ir kārtībā. Tie ir pieņemti un augstajā Saeimas 
namā apstiprināti gana labi un pat visiem t.s. civilizētās Rietumu 
pasaules standartiem atbilstoši. Būtu tik vēlme tajos iedziļināties un 
tos arī likt lietā. Bet, acīmredzot, problēma ir citā – spējā un varēša-
nā nodarījumus pierādīt, kā arī pašu tiesas kungu gribēšanā iedzi-
ļināties un likumus pielietot. Un, pats būtiskākais, pat esošus tie-
sas lēmumus izpildīt. Ja vainīgie to nedara labprātīgi, tad piespiedu 
kārtā. Jo nedrīkst būt tāda situācija kā Rīgā vai Ventspilī – it kā ir liku-
mā noteikts ierobežojums ieņemt kādu amatu, it kā ir spēkā stājies 
nolēmums par šāda ierobežojuma noteikšanu, bet tajā pat laikā visi 
redz un zina, ka tas pēc būtības netiek pildīts. Un prokurori vai tiesas 
kungi vienkārši sava mīļā miera labā vai kāda cita iemesla dēļ izlie-
kas neredzam, ka dzīvē tas tiek izpildīts labākajā gadījumā formā-
li, bet sliktākajā – vispār netiek pildīts. Savukārt kādam “kašķīgam” 
opozīcijas deputātam vien norāda: nu, ko jūs no mums vēl gribat, 
mēs taču ierobežojumu vai lēmumu pieņēmām...

Ja mūsu pašu likumi tiktu izpildīti nevis formāli, bet pēc būtības. 
Ja kontroles un tiesībsargājošās iestādes lietu skatītos nevis vadoties 
no papīriem, bet reālās dzīves. Ja sodi būtu bargāki un sodu piemē-
rošana, moderni izsakoties, “bezkompromisa”. Ja pazudušie miljoni 
(par kuriem visi taču zina, kur tie patiesībā palikuši) tiktu patiešām 
meklēti tur, kur tie atrodas, nevis formālo atskaišu ailītēs. Ja izpildī-
tos visi šie “ja”, tad nebūtu vienkāršajam pilsonim izbrīnā jāizsaucas: 
“Nu, sakiet, kā tā var būt?”.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

pašvaldības pārvaldes un darba organizā-
cijas pasākumiem. Tomēr Ventspils pilsē-
tas domes vadība un deputātu valdošais 
vairākums ne vien neņem vērā minēto 
tiesu instanču lēmumus, bet ar pašvaldī-
bas administrācijas vadības tiešu līdzda-
lību turpina masveidīgu mazākuma depu-
tātu darbības ierobežošanu kā tiesā izska-
tītajos, tā arī citos pašvaldības prettiesisko 
darbību sektoros. 

Deputāts Ģirts Valdis Kristovskis uzsver, 
ka par Ventspils pilsētas domē notiekoša-
jām nelikumībām attiecībā uz mazākuma 
deputātu darbības ierobežošanu pēdē-
jo gadu laikā daudzkārt ir ziņots VARAM, 
taču iepriekšējā vides un reģionālās attīs-
tības ministra Kaspara Gerharda darbības 
laikā Ventspils pilsētas domes prettiesis-
ko darbību apturēšanai vai ierobežošanai 
nekādas darbības nav veiktas pat tajos 
gadījumos, kad VARAM pati nepārprota-
mi atzinusi – Ventspils pilsētas pašval-
dības darbība neatbilst Latvijas likumos 
noteiktajiem valsts pārvaldes principiem 
un regulējumam.

 “Mēs ceram, ka Krišjāņa Kariņa vadī-
tā valdība spēs pārcirst šo Gordija mez-
glu un darbos pierādīs, ka Latvijā valdīs 
bezkompromisa tiesiskums. Nav pieļauja-
ma situācija, kad kādā Latvijas pašvaldībā 
valda prettiesiska politiskās un adminis-
tratīvās vadības neierobežota kundzība, 
kas pauž un uztur sabiedrību demorali-
zējošu, nereti pretvalstisku ideoloģiju,” 
uzsver Ģ.V.Kristovskis.

Deputāti iesniegumā valdībai uzskaitīju-
ši 15 raksturīgākos Ventspils domes vadī-
bas pārkāpumus. Plašāk zināma ir tiesas 
aizlieguma deputātam A.Lembergam pil-
dīt Ventspils pilsētas domes priekšsēdē-

Mazākuma deputāti aicina valdību atlaist Ventspils domi

Muzejs izziņojis literāru darbu konkursu 
“Pe mums ventiņos”. Tajā pieņems iepriekš 
nepublicētus radošus darbus, sarakstītus 
tāmnieku dialektā.

Pazemina apmales
Lai atvieglotu pārvietošanos ar bērnu rati-
ņiem, vairākās pilsētas ielās pazemina iet-
vju apmales un ierīko nobrauktuves.

Skolēni vasarā strādās
Nodarbinātības valsts aģentūra pieņem pie-
teikumus no darba devējiem, kuri būtu ar 
mieru vasarā savos uzņēmumos nodarbināt 
skolēnus.

Uzlabos apgaismojumu
Pils ielā paredzēts uzlabot šobrīd nepietie-
kamo ielas apgaismojumu.

Daiļrunātāji uzvar
Trīs skolu audzēkņi, piedaloties skatuves 
runas konkursa atlasē, izcīnījuši tiesības 
startēt finālā Rīgā.

Jauna darbnīca
Līdz šim tukšajās veikala telpās Pils un Tirgus 
ielas stūrī iekārtota jauna floristu darbnīca.

131 tūkstotis

Pilsētas puķu dobēs šogad ziedēs vairāk 
nekā 131 tūkstotis dažādu sīpolpuķu. Tiks 
iestādītas arī viengadīgās puķes.

Ciemiņi no Rojas
Rojas vidusskolas skolotāji pieredzes 
apmaiņas braucienā apmeklēja vairākas 
pilsētas skolas un Digitālo centru.

Jauni brīvkrāni
Priežgala kapos sākta ūdensapgādes tīkla 
būvniecība. Tiks ierīkoti arī trīs jauni brīvkrāni.

Leģenda par sivēnu
Bērnudārza “Pasaka” bērni un audzinātājas 
izveidojuši izrādi par leģendu, kas saistīta 
ar Ventspils pils melno sivēnu.

Aizturēts bēglis
Ventspils ostā aizturēts no Zviedrijas 
iebraucis Latvijas pilsonis, kurš atrodas 
policijas meklēšanā.

Pieņems atkritumus
Nedēļas nogalē labiekārtošanas kombināts 
no iedzīvotājiem pieņems bīstamos atkritu-
mus – baterijas, akumulatorus utt. Sestdien 
pasākums notiks Ventas kreisajā krastā, bet 
svētdien – labajā.

tāja pienākumu ignorēšana. Taču mazā-
kuma deputātiem ikdienā nākas satapties 
ar pašvaldības informācijas liegšanu, paš-
valdības resursu, arī informācijas kanā-
lu, izmantošanu tikai A.Lemberga un viņa 
vairākuma deputātu interesēs, pašvaldī-
bas darba organizācijas pārkāpumiem, 
tajā skaitā likumā neatbilstošas pašvaldī-
bas struktūras izveidošana, kas ierobežo 
mazākuma deputātu pilnvērtīgas darbības 
iespējas, pašvaldības budžeta sagatavoša-
nas, apspriešanas un pieņemšanas proce-
dūru pārkāpšana u.c. 

Deputāti vērš valdības vadītāja uzmanību 
arī uz pašvaldības, tās kapitālsabiedrību un 
Ventspils Brīvostas pārvaldes līdzekļu prettie-
sisku šķērdēšanu A. Lemberga vajadzībām. 
Piemēram, gadiem ilgi visas šīs institūcijas 
veikušas ievērojamas iemaksas biedrībai 
“Ventspils attīstības aģentūra”, kurā dāsnu 
atalgojumu saņem A.Lembergs. Laikposmā 
no 2007.-2017. gadam A.Lembergam no 
“Ventspils attīstības aģentūras” atalgojumā 
izmaksāti 859 618,45 eiro.

Līdzīga shēma gadiem ilgi lietota arī 
Ventspilī “darbojošās” “Biznesa attīstī-
bas asociācijas” kontekstā, no kuras 
A.Lembergs ikgadēji saņēma tuvu pie 

200 000 eiro, taču nezināmu iemeslu dēļ 
KNAB, Valsts policija, prokuratūra, Valsts 
kontrole šo situāciju atstājusi bez pienācī-
gas izmeklēšanas.

Mazākuma deputāti uzsver, ka tikai šī 
sasaukuma laikā vien neskaitāmas reizes 
mutiski un rakstiski pieprasījuši informāci-
ju kā par minētajām iemaksām šīm orga-
nizācijām, tā “Ventspils attīstības aģentū-
ras” reālo darbu Ventspils pilsētas labā, 
taču nekādu atbildi nav saņēmuši. “Tas 
ir uzskatāms interešu konflikts un paš-
valdības līdzekļu nelietderīga, izšķērdīga, 
visticamāk, prettiesiska lietošana,” teikts 
iesniegumā. 

“Diemžēl pašvaldības politiskās vadības 
un deputātu vairākuma prettiesiskās dar-
bības organizētā grupā pilnībā atbalsta un 
sekmē pašvaldības administrācijas vadība. 
Tas nodrošina, ka Ventspils pilsētas paš-
valdībā nedemokrātiskā un prettiesiskā 
pārvalde gadiem ilgi ir tikusi sistēmiski un 
sistemātiski uzturēta. Mēs aicinām valdī-
bu izvērtēt situāciju un piemērot tās rīcī-
bā esošos instrumentus Ventspils pilsētas 
domes prettiesiskās darbības pārtraukša-
nai un tiesiskuma atjaunošanai,” uzsver  
Ģ.Kristovskis. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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Pagājušā gadsimta 40.gadi Latvijai bija vieni no vistraģiskākajiem brīžiem gan valsts, gan pašu latviešu pastāvēšanā. Valsts kā 
tāda bija faktiski iznīcināta, bet okupācijas varas centās salauzt arī latviešus. Līdzās kariem, sarkanā okupācijas mašīna divas rei-
zes uz tālo Sibīriju izsūtīja desmitiem tūkstošu latviešu. Visbriesmīgākās izsūtīšanas bija 1949. gada 25. marta deportācijas, kad 
uz Sibīriju izsūtīja vairāk nekā 42 000 cilvēku. Līdz šim bija zināmas tikai trīs fotoliecības no traģiskajiem notikumiem, tās visas 
slepus uzņēma Jānis Indriks no deportācijas Stendes stacijā. Tagad atklāta vēl ceturtā – maza fotokartīte, kas slepus uzņemta 
neilgi pirms izsūtīšanas no Ventspils dzelzceļa stacijas.

Pagājušā gada nogalē Ventsils Brīvostas pārvaldei pēc ilgas gaidīšanas beidzot izdevās 
atrast nomnieku plašajām ražošanas ēkas telpām Kustes dambī, kurās agrāk darbojās 
Ventspils domes dāsni atbalstītais uzņēmums “Dendrolight”. Ventspils brīvostai piede-
rošajās ražošanas telpās vairāk nekā 7000 m2 platībā un plašajā pieguļošajā teitorijā 
darboties sāka kokapstrādes produktu ražotājs SIA “Latvian Port”. Solījumi izskanēja 
cerīgi, tika runāts arī par jaunām darba vietām līdz pat 25 cilvēkiem, taču publiskajā 
telpā izskan sūdzības par jau divus mēnešus neizmaksātām algām. Uzņēmums klusē, 
bet izīrētājs "Ventspils brīvosta" norobežojas no šī jautājuma skaidrošanas.

Ventspils un ventspilnieki zināmi visā Latvijā ar centieniem padarīt savu dzīves telpu 
krāšņāku, zaļāku un tīrāku. Ir klāt laiks, kad ķeramies pie stādīšanas, sapošanas, 
visa liekā un vecā likvidēšanas pirms pavasara plaukšanas. Pavasara darbi kļūst par 
arvien populārākām kopīgām aktivitātēm. Kad un kas paredzēts šopavsar?

Dziednieks ARTŪRS TILTIŅŠ 
4. aprīlī no 13.00 pieņems Ventspilī, Ganību ielā 26. 

Viesnīca “Dzintarjūra” 
Bioenerģētiska slimību dziedināšana, sāpju novēršana. 

Atkarību likvidēšana (alkoholisms, smēķēšana, azartspēles). 
Negatīvās enerģētiskās iedarbības neitralizācija  

(lāsts, ļaunā acs, bezlaulības vainags). 
Iespējama palīdzība pēc foto. Pieteikties pa tālr.: 22460309

“Latvian Port” darbinieki sūdzas 
par neizmaksātām algām, brīvosta 
kā izīrētājs turas pa gabalu

Kā 
citās vietējās publiskas 
informācijas vietnēs, arī 
“Ventspilnieks.lv” saņēma 
kāda anonīma darbinie-
ka sūdzību, ka uzņēmumā 

divus mēnešus neesot saņēmis atalgojumu. 
Uzņēmuma vadība tikai solot, ka kaut kad 
visu samaksās, bet solījumi nepildās. Vairāki 
darbinieki meklējuši palīdzību arī Valsts Darba 
inspekcijā, taču – velti. Joprojām nekas nav 
mainījies. Uzņēmums izskanējušo situāciju 
nekomentē, bet objekta izīrētājs – brīvosta uz 
publiski izskanējušām norādēm par to, kāpēc 
slēgts līgums ar tādu uzņēmumu ar nodok-
ļu parādiem, skaidro: “Par ražošanas telpu 
Kustes dambī 30A nomu Ventspils Brīvostas 
pārvalde rīkoja atklātu konkursu, kurā varēja 
pieteikties jebkurš pretendents. SIA “Latvian 
Port” konkursā uzvarēja, iesniedzot labāko 
piedāvājumu. Iznomājot ražošanas telpas, 
Ventspils Brīvostas pārvaldes mērķis nav tikai 
iekasēt nomas maksu, bet gan, pirmkārt un 
galvenokārt, attīstīt ražošanu, veicināt jaunu 
darba vietu rašanos, dodot iespēju nopelnīt 
gan iedzīvotājiem, gan nodokļu veidā valsts 
un pašvaldības budžetam.”

Tiesa, neko vairāk brīvosta pagaidām 
negrasās darīt, lai gan pauž nosodījumu. 
Šī situācija var liecināt par brīdinājumu, ka 
ražošanas ēkā saimniekojošam uzņēmu-
mam neklājas viegli un izīrētājs varētu pain-
teresēties, kāda ir īrnieka finansiālā situāci-
ja un vai tā ir/būs stabila: “Diemžēl iejauk-
ties pašā uzņēmējdarbībā, toskait uzņēmu-
ma attiecībās ar darbiniekiem, Ventspils 
Brīvostas pārvaldei nav nekādu tiesību. Šāda 
situācija nav pieļaujama un neatbilst ne 
brīv ostas, ne pašvaldības mērķiem.”

Saskaņā ar “Lursoft” datu bāzē pieeja-
mo informāciju, šī gada marta sākumā SIA 
“Latvian Port” ir gan aktīvi kavēti maksājumi, 
gan aktuāli komercķīlu akti, savukārt nodokļu 
parāds ir sasniedzis 32 296,55 eiro. Par pagā-
jušo gadu vēl nav iesniegts finanšu pārskats, 
bet 2017. gadā nodokļu maksājumi valsts 
budžetā nav veikti vispār. Savukārt pirms 
tam, 2016. gadā, SIA “Latvian Port” kopē-
jie maksājumi valsts kopbudžetā sasniedza 
2,77 mlj. eiro, no tiem iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksāti 0,59 mlj. eiro, bet valsts 
sociālās apdrošināšanas obligātajās iemaksās 
– 2,17 mlj. eiro. Uzņēmums iepriekš darbojies 
ar nosaukumiem SIA “Latvian Housing” un 
SIA “DQS Latvia”.

Kā iepriekš pauda Brīvosta pārvalde, SIA 
“Latvian Port” ražotnē Ventspilī nodarbojas 
ar kokapstrādi un tās produktu ražošanu. 
Arī iepriekšējais uzņēmums “Dendrolight” 
nodarbojās ar kokapstrādes produktu ražo-
šanu. Sāka cerīgi un ar to saistīja lielas cerī-
bas arī pašvaldība, taču viss beidzās bēdīgi – 
maksātnespēja. Uzņēmumu likvidēja 2016. 
gada gada 15. jūlijā. Maksātnespējas proce-
sā tika atzīti kreditoru prasījumi par kopējo 
summu 19,777 mlj. eiro. 

Ražotnē kā finanšu institūcijas “Altum” 
īpašums palika visas “Dendrolight” iekār-
tas. Kā norāda Ventspils Brīvostas pārvalde: 
“”Altum” ar SIA “Latvian Port” ir noslēdzis 
līgumu par šo iekārtu iegādi. Iekārtas atro-
das un tiek darbinātas minētajā ražošanas 
ēkā.” Atliek cerēt, ka uzņēmuma un darbi-
nieku attiecības, ja tās patiešām ir tik nokai-
tētas, izdosies nolīdzināt un uzņēmums sek-
mīgi attīstīsies, jo jaunas darba vietas pilsē-
tā ir ļoti vajadzīgas. 

Būt tuvāk dabai un palīdzēt 
Ventspilij kļūt zaļākai

Tikai ceturtā zināmā liecība. 
Kas ir šie cilvēki Ventspils stacijā?

F 
otogrāfija nejauši uzieta pērn, un 
šopavasar, 70 gadus kopš traģis-
kā notikuma, tā pirmoreiz izstādī-
ta publiskai apskatei tās jaunajā 
mītnes vietā – Okupācijas muze-

jā. Fotogrāfijā redzama latviešu ģimene 
Ventspils dzelzceļa stacijā īsi pirms tam, kad 
vagonu ešelonu ar 1161 cilvēkiem aizveda 
no Latvijas tālu prom Sibīrijas virzienā.

Fotogrāfija tika atklāta pērn zinātnis-
kās ekspedīcijas laikā, kuru vadīja Latvijas 
Universitātes (LU) Sociālo zinātņu dokto-
rants Oskars Gruziņš. Viņu īpaši interesē 
tieši kara laikā dzimušie bērni un viņu lik-

teņi. Viesojoties Krebs ģimenē, Virgīnija 
stāstījusi par savas dzimtas likteņiem, un it 
kā starp citu parādījusi arī nelielu fotogrā-
fiju. To viņas mamma saņēmusi pagājušā 
gadsimta 50. gados no radiem izsūtījumā. 
Pētnieks tūliņ sapratis, cik unikāla un neno-
vērtējami vērtīga ir šī mazā bildīte, savukārt 
Virgīnija Krebs [dzim. Kroja] to uzdāvinājusi 
muzejam. 

Kas ir šie cilvēki attēlā? Kāds liktenis viņiem 
bija lemts? Kur fotogrāfija uzņemta? To un vēl 
daudz cita pētnieki jau ir noskaidrojuši. Bildē 
redzami Kroju ģimenes locekļi pirms sadzīša-
nas lopu vagonos – vecāki Marta un Vilis, kā 

arī viņu meitas Valija un Maiga. Trešā meita 
Rasma tika ievietota citā vagonā, jo paņem-
ta no Ventspils pilsētas. Ceturtā meita Olga 
ar divgadīgo meitiņu Virgīniju bija vienīgās 
no ģimenes, kuras netika izsūtītas un pali-
ka Latvijā. 

Kroju ģimeni deportēja uz tālo Omskas 
apgabalu, Šerbakuļas rajona Borisovskas 
ciemu. No izsūtījuma viņus atbrīvoja pēc 
deviņiem gadiem – 1958. gadā. Abiem vecā-
kiem bija liegts jebkad atgriezties Latvijā, 
viņi arī aizgāja viņsaulē Sibīrijā. Savukārt 
meitas atgriezās Latvijā. Tomēr ar ģimenes 
atkal saiešanu kopā īsti neveicās. Virgīnijas 

māte par tālumā aizsūtītajiem vecākiem 
un māsām nav gribējusi runāt. Tikai tad, 
kad Virgīnija jau bija pieaugusi, uzzināja 
patieso iemeslu izsūtīšanai. Taču savstarpē-
ji māsas kopā sagājušās reti, jo izsūtījumā 
pavadītie gadi visus bija padarījuši svešus. 
Traģisks stāsts ar skumjam beigām, lai arī 
gandrīz visiem izdevās atgriezties dzimtenē. 
Protams, ne tajā, kādu šie cilvēki to atstāja, 
bet gan tādas varas pārraudzībā, kas salauza 
daudzu desmitu tūkstošu cilvēku dzīves. 

NEVIS IZMEST MEŽĀ UN ĻAUT RŪSĒT 
PAGALMĀ, BET NODOT SERVISAM

Ikdienā mūsu dzīvē netrūkst dažādu ierī-
ču, iekārtu un sadzīves priekšmetu, kuri 
ir dabai nedraudzīgi. Paskatieties apkārt: 
ledusskapis, veļas mašīna, gāzes plīts, sadzī-
ves ķīmija, baterijas utml. Par garāžu, pag-
rabiem un noliktavām nemaz nerunāsim... 
Kur to visu likt pēc sava laika nokalpoša-
nas?! Tikai ne mežā! Ir divas iespējas. Var 
to visu vest uz speciālajiem šķirošanas lau-
kumiem, bet var arī atlasīt speciālos atkri-
tumus un sagatavot tos nodošanai bīsta-
mo atkritumu akcijā. Tā notiks šajā nedēļas 
nogalē – sestdien Ventas kreisajā krastā, 
svētdien – Pārventā. Spuldzes, dzīvsudra-
ba termometri, baterijas un akumulatori, 
eļļas, lakas, krāsas, filtri, augu ķīmija utml. 
– to visu varēs nodot divos pašvaldības SIA 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts” kra-
vas mikroautobusos. Tie pieturēs noteik-
tos punktos konkrētā laikā (meklē sarakstu 
www.vlk.lv). 

UZ PUTNU BŪRĪŠU VEIDOŠANAS 
TALKU!

Kad savs pagalms un saimniecība sakop-
ta, laiks ķerties pie stādīšanas un krāsoša-
nas darbiem. Viena no jau-
kākajām un skaistākajām 
ir putnu būrīšu veidošanas 
talka. Šogad tā notiks 7. 
aprīlī no plkst. 11.00 galve-
najā Bērnu pilsētiņā. Tā ir 
aktivitāte ģimenēm ar bēr-
niem, taču iesaistīties var 
jebkurš! Būs uzstādīti spe-
ciāli darba galdi un sagādāti 
materiāli ar instrumentiem, 
tāpat arī būrīšu izgatavoša-
nas pamācības un palīgi. Var 

ņemt materiālus un instrumentus no mājām 
arī katrs pats.

Kāpēc šādas talkas ir tik vajadzīgas? Pilsētas 
parkos un skvēros dzīvo daudz putnu, taču 
lielai daļai trūkst dabisko ligzdošanas vietu – 
koku dobumu. Bet tieši putni ir efektīvākais 
līdzeklis cīņai pret kukaiņiem un kaitēkļiem, 
un izdara to darbu, kurš ļauj mums priecāties 
par pilsētas zaļo un kuplo rotu.

VĒL DESMITIEM JAUNU KOKU
Jau vairāk nekā 18 gadus pilsētā notiek 

koku stādīšanas talka. Šogad tā būs 13. aprī-
lī. Kokus pānots stādīt divos iekšpagalmos – 
Inženieru ielā 93 un Lidotāju ielā 18. Kopumā 
plānoti 47 dekoratīvo koku sugu un krūmu 
stādījumi. Inženieru ielā pagalmu papildinās 
ar baltmizas bērziem, vidējām burvju laz-
dām, Japānas katsurām, sarkanlapu fizokar-
piem, dažādu šķirņu jasmīniem un kļavām, 
sarkanlapu parasto ievu un Amerikas lapeg-
li. Lidotāju ielā – ar purva ozolu un sarkano 
ozolu, baltajiem grimoņiem, Zībolda valrieks-
tu, vēlām ievām, pelēkām spirejām, baltmi-
zas bērziem un Lamarka korintēm. Talkas 
dalībniekiem vienīgā nepieciešamība ir labi 
saģērbties un gribēšana strādāt, darba instru-
menti būs pieejami uz vietas. 
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LATVIJĀ

Solis uz Ušakova atlaišanu
Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrija (VARAM) konstatējusi vir-
kni iespējamu likumu pārkāpumu, par 
kuriem Rīgas mēram Nilam Ušakovam 
uzdots sniegt paskaidrojumi nedēļas laikā. 
Pēc tam, kad tiks saņemtas atbildes no 
N.Ušakova, ministrs Juris Pūce lems par 
tālāku rīcību, kas visdrīzāk nozīmē mēra 
atcelšanu no amata.

Uz Eiropu – 246 kandidāti
Šajās Eiroparlamenta vēlēšanās Latvijā 
piedalīsies 16 partijas, uz astoņām Latvijai 
paredzētajām vietām kopumā izvirzot 246 
kandidātus. Vēlēšanās, kas notiks maija 
otrajā pusē, piedalīsies arī daudzi šobrīd 
Saeimā ievēlētie, lielākā daļa ir «labo 
darbu čempioniem» ZZS, kuri «bēgot» tā 
cer nokļūt krietni ienesīgākā un mierīgā-
kā postenī.

IIN varēs atmaksāt vēlāk
Saeima pieņēma grozījumus iedzīvotā-
ju ienākuma nodokļa likumā, kas nosa-
ka, ka 2018. un 2019. gada ienākumu 
deklarācijā aprēķināto nodokļa piemaksu 
varēs samaksāt līdz 2020. gada 1. decem-
brim. Tas attieksies uz tiem maksātā-
jiem, kuriem parāds veidojas no diferen-
cētā neapliekamā minimuma izmaiņām, 
tostarp mazo algu un arī autoratlīdzību 
saņēmējiem, ja šīs personas negūst cita 
veida ienākumus.

Cimdara vietā ieceļ Bērziņu
Centrālās vēlēšanu komisijas (CVK) 
priekšsēdētājas amatā Saeima apstipri-
nāja Kristīni Bērziņu, kura līdz šim pil-
dīja CVK Informācijas nodaļas vadītājas 
pienākumus. 

PVN dārzeņiem –  
zaudējumos
Patlaban spēkā esošā samazinātā pievie-
notās vērtības nodokļa (PVN) likme Latvijā 
raksturīgajiem augļiem un dārzeņiem nav 
izrādījusies efektīva, intervijā aģentūrai 
LETA pauda finanšu ministrs Jānis Reirs. 
Tā rezultātā 2018. gadā budžetam gājuši 
secen 3,8 mlj. eiro. Iemesls: pirmajos tri-
jos mēnešos cena dārzeņiem samazinā-
jās, bet pēc tam cenas atgriezās iepriek-
šējā līmenī.

Nepilsoņu bērni nevarēs 
palikt nepilsoņi
Valsts prezidents Raimonds Vējonis 
Saeimā atkārtoti iesniedza iniciatīvu, kas 
paredz izbeigt piešķirt nepilsoņa statu-
su pēc 2020. gada 1.janvāra dzimušiem 
nepilsoņu bērniem un atzīt viņus par 
Latvijas pilsoņiem, ja vien bērna vecāki 
nav vienojušies par citas valsts pilsonības 
piešķiršanu bērnam un bērns nav citas 
valsts pilsonis.

Elektrības rēķinus sola 
par 20% zemākus
Pēc obligātā iepirkuma komponentes 
(OIK) atcelšanas elektrības rēķini 2020. 
gadā varētu samazināties par 20%, paredz 
ekonomikas ministrs Ralfs Nemiro. OIK 
atcelšanas kārtību viņš sola skatīt kom-
pleksi, lai lielākie ieguvēji būtu iedzīvotāji.

Jaunais veselības aprūpes 
modelis – nākamgad
Vienots veselības aprūpes pakalpojumu 
grozs sāks funkcionēt no nākamā gada, 
paredzot par 1% palielināt valsts sociālās 
apdrošināšanas iemaksas alternatīvajiem 
nodokļu režīmiem un tas nestu budžetā 6 
mlj. eiro gadā. Tiem, kuri nemaksā iemak-
sas, noteiks obligātu maksājumu 43 eiro 
apmērā.

aģentūra”, kā arī stipri virs miljons eiro 
budžeta līdzekļu tērēti viņa greznā dzīves-
veida nodrošināšanai (sekretāres, publiskas 
uzstāšanās, preses konferences, premium 
klases autotransports utml.)

Trešais – kas nav ļauts Rīgas Brīvostas pār-
valdei, tas ar uzviju tiek īstenots Ventspils 
Brīvostas pārvaldē. Krimināllieta pret biju-
šo Rīgas Brīvostas pārvaldnieku L.Loginovu 
un viņa vietnieku par dienesta stāvokļa 
ļaunprātīgu izmantošanu, veicot neliku-
mīgus ziedojumus un nelikumīgu prēmi-
ju izmaksu, atrodas tiesvedības procesā. 
2017.gadā Rīgas apgabaltiesa Loginovam 
un Pečakam piesprieda atmaksāt nelikumī-
gi iztērētos līdzekļus kopumā 856 951 eiro 
apmērā, bet par dienesta stāvokļa ļaunprā-
tīgu izmantošanu noteica 45 600 eiro lielu 
sodu Loginovam un 34 200 eiro lielu sodu 
Pečakam. Process turpinās. Bet tanī pašā 
laikā politiķi un atbildīgās institūcijas nez 
kāpēc pieļauj, ka Ventspils Brīvostas pār-
valde reklāmās Lemberga norādītajām un 
vadītājām sporta organizācijām, biedrībām, 
medijiem, arī laikrakstam “Ventas Balss”, 
gadā vien sarūpē ne mazāk kā 1,5 miljo-
nus eiro. 

 
SIA “OLIPISKAIS CENTRS 
“VENTSPILS”” JAU BANKROTS? 

Ventspils pilsētas domei un Latvijas 
Olimpiskajai komitejai (LOK) piederošais OC 
“Ventspils” grasās celt kārtējo sporta būvi – 
grandiozu peldbaseinu. Publiskā telpā tiek 
stāstīts par slikto izglītības un zinātnes minis-
tri I.Šuplinsku, kura grasās apstādināt ieplā-
noto sporta būvju attīstību. Nav noslēpums, 
ka krietnu artavu pret Šuplinsku vērsta-
jai kampaņai piemet Ventspils dome, OC 
“Ventspils” un tās atbalstītie sporta dzīves 
pārstāvji. Viss tiek darīts it kā Ventspils spor-
ta labā, ja vien...

Jā, ja vien OC “Ventspils” finansiālā situā-
ciju jau bez jauno objektu izveides nebūtu 
vērtējama kā bankrots. OC “Ventspils” bez 
būtiskas pašvaldības un valsts palīdzības 
nespētu nodrošināt pat pusi no sporta būvju 
apsaimniekošanas izmaksām. Ne mazāk kā 
2 miljoni eiro gadā sportam atvēlēto līdzek-
ļu tiek tērēti komunālo un citu ar sporta un 
izklaides objektu uzturēšanu saistītu izdevu-
mu segšanai, taču ar visu to OC “Ventspils” 
zaudējumi ik gadu svārstās 1 miljona eiro 
robežās. OC “Ventspils”” strādā neefektīvi un 
pēc būtības jau sen ir bankrotējis. Pati pieeja 
– sporta finasējumu novirzīt tekošo sporta 
būvju izmaksu segšanai ir gaužām neefektī-
va, izšķērdīga un sportu degradējoša.

Valstij un pašvaldībai jāatbalsta sports, 
nevis jāsedz neapdomīgi uzcelto un izšķērdī-
gi uzturēto sporta būvju uzturēšanas izmak-
sas, jāapmaksā šaubīgi izdevumi. Tā rezul-
tātā OC “Ventspils” nav ieinteresēta efek-
tīvā sporta būvju apsaimniekošanā, savu-
kārt sports tiek turēts apzinātā badā. Īsts 
saimnieks OC “Ventspils” paredzēto dotāci-
ju novirzītu sporta veidu attīstībai, lai spor-
ta veidi paši izvēlas, kādus infrastruktū-
ras pakalpojumus un no kā pirks – no OC 
“Ventspils” vai kāda cita sporta infrastruk-
tūras turētāja, kurš spēj nodrošināt labāku 
piedāvājumu. 

KURIEM JĀATBILD? 
Ventspilī sporta attīstības un popularizēša-

nas jautājumus koordinē Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētāja 1.vietnieks sadarbības 
jautājumos Guntis Blumbergs. 

Sporta būvju uzturēšanu un attīstī-
bu nodrošina OC “Ventspils”, kura īpašnie-
ki ir Ventspils pilsētas dome un Latvijas 
Olimpiskā komiteja ar tās prezidentu Aldoni 
Vrubļevski priekšgalā. 

Par sporta veidu attīstību atbild Ventspils 

“Rīgas satiksme” shēmas Ventspilī. 
OC “Ventspils” būtībā jau ir bankrotējis

pilsētas domes Sporta pārvalde un Izglītības 
pārvaldes paspārnē atrodošā sporta skola 
“SPARS”. 

Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājs 
Aivars Lembergs, Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētāja 1.vietnieks infrastruktūras 
jautājumos Jānis Vītoliņš, Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētāja 1.vietnieks sadarbības 
jautājumos Guntis Blumbergs un Ventspils 
pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieks 
Didzis Ošenieks ir Ventspils pilsētas domes 
iecelti Ventspils brīvostas valdes locekļi, 
kuri nodrošina Ventspils Brīvostas pārvaldes 
daudzmiljonu atbalstu SIA “Futbola klubs 
“Ventspils”” un biedrībai “Basketbola klubs 
“Ventspils””.

Aivars Lembergs vienlaikus ir arī LOK 
Izpildkomitejas loceklis un BK “Ventspils” 
prezidents. Jānis Vītoliņš ir BK “Ventspils” 
padomes loceklis, Guntis Blumbergs BK 
“Ventspils” viceprezidents un laikā no 2012.-
2018.gadam FK “Ventspils” prezidents.

Tikai šie kungi precīzi zina, cik Ventspils 
sportam tiek novirzīti līdzekļi, no kādiem 
avotiem un kādiem mērķiem tie tiek izman-
toti, jo Ventspils pilsētas domes opozīcijas 
daudzu gadu mēģinājumi būt informētiem 
tikuši no šo kungu puses paralizēti. 

Ir informācija, kura liek apšaubīt Ventspils 
sportam atvēlēto līdzekļu efektīvu, lietde-
rīgu izmantošanu. Iespējams, tieši tāpēc 
Ventspils pilsētas domes ilggadīgā politiskā 
vadība cenšas nepieļaut sabiedrības infor-
mēšanu par Ventspils pašvaldības pārval-
dē notiekošo nesaimnieciskumu un, iespē-
jams, ļaunprātīgiem līdzekļu izsaimniekoša-
nas gadījumiem.  

Bez visaptverošas sporta būvju lietderī-
bas un sporta veidu audita izvērtēšanas celt 
kārtējo sporta būvi Ventspilī ir bezatbildīgi 
un pat noziedzīgi. Pretējā gadījumā pastāv 
būtiski riski, ka sabiedrisko līdzekļu izsaim-
niekošana novedīs pie Ventspils pilsētas 
domes, tai skaitā OC “Ventspils” būtiskām 
finansiālām problēmām, par kurām jau lieci-
na OC “Ventspils” gada pārskati.

Ņemot vērā augstāk minēto, Ventspils pil-
sētas domes un LOK vadībai publiski uzdodu 
jautājumus:

• Cik daudz līdzekļu un no kādiem avo-
tiem Ventspils sportam ik gadu tiek piesaistī-
ti un kādiem mērķiem tie tiek izmantoti? Vai 
Ventspils sportam atbalstu sniedz Ventspils 
Brīvostas pārvalde, VAS “Latvijas Dzelzceļš”, 
VAS “Latvijas valsts meži” un  citas Ventspils 
pilsētas domes un Latvijas valsts pārvaldes 
vienības? Ja jā, tad cik un kādiem mērķiem 
šie finanšu līdzekļi tiek novirzīti?

• Cik daudz, kādiem mērķiem un kā 
tika izmantoti valsts 2018.gadā piešķir-
tie Ventspils sportam atvēlētie līdzekļi? Vai 
investīciju objekti ir pabeigti, un ja nē, tad 
kādi ir iemesli?

• Vai LOK amatpersonas ir saņēmušas 
finanšu līdzekļus no Ventspils pilsētas domes 
vai tās pārvaldes vienībām? Jā jā, tad kuras, 
cik ilgi, cik daudz un par ko?

• Vai Ventspils pilsētas dome vai tās pār-
valdes vienības apmaksā sabiedrībā zinā-
mu personu pakalpojumus, kuri saistīti ar 
Ventspils vārda, tai skaitā jaunu sporta būvju 
celšanas nepieciešamības lobēšanu?  

• Cik un par ko OC “Ventspils” maksā 
biedrībai “Ventspils Attīstības aģentūra”?  Cik 
un par ko biedrība “Ventspils Attīstības aģen-

tūra” maksā Aivaram Lembergam?
• Vai valsts, pašvaldība un LOK sedz OC 

“Ventspils” infrastruktūras uzturēšanas radī-
tos zaudējumus? Ja jā, tad kādā apmērā 
un kāpēc? Kā jūs raksturotu OC “Ventspils” 
finanšu stāvokli, ja tā infrastruktūras uzturē-
šanas izdevumu segšanai valsts, pašvaldības 
un LOK finansējums nebūtu pieejams?

• Cik lielas ir plānotā peldbaseina uzturē-
šanas plānotās izmaksas, no kā tās sastāv un 
no kādiem avotiem tās plānots segt?

• Vai Ventspilī atrodošajās Nacionālajās 
sporta bāzēs tiek nodrošināta šo bāzu statu-
sam atbilstoša sporta veidu attīstība? Ja, nē, 
tad kāpēc?

• Vai no OC “Ventspils” iepriekšējām funk-
cijām 2017. un/vai 2018.gadā tika nodalītas 
sportistu atbalsta funkcijas un kura juridiskā 
persona ar tām nodarbojas patreiz? Kurš, kad 
un kāpēc pieņēma šādu lēmumu? Kā šīs dar-
bības tiek finansētas un uzraudzītas?  

Aivis Landmanis
Ventspils pilsētas domes deputāts

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 29.03.2019. sākas
Junioru Attīstības 

Hokeja Līgas
fināla spēles

NĀC! 

ATBALSTI SAVĒJOS!!!

 Junioru Attīstības Hokeja Līgas

Fināla spēles

PIEKTDIEN 29. martā

plkst. 19.00

HK Venta 2002 –  Liepājas SSS
SVĒTDIEN 31.martā

plkst. 16.00

HK Venta 2002 –  
HK Dinaburga

Fināla turnīrā piedalās četras labākās 
JAHL komandas. Mūsējie, kā ierasts ir 

labākajā četriniekā.
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BK “Ventspils” uzvar 
regulārajā čempionātā
BK “Ventspils” basketbolisti kļuvu-
ši par Latvijas – Igaunijas basketbola 
līgas regulārā čempionāta uzvarētājiem, 
pēdējā spēlē mājās ar 91:82 pārspējot 
Tallinas “Kalev/Cramo”. Sezonas laikā 
ventspilnieki piedzīvoja tikai vienu zau-
dējumu, kad sezonas atklāšanas spēlē 
zaudēja viesos tieši “Kalev/Cramo”.

Volejbolisti – 1/2 finālā
Ventspils volejbolisti izšķirošajā cīņā pie-
cos setos ar 3-2 pārspēja “Jēkabpils 
Juiori/JSS” par vietu 1/2 finālā Latvijas 
Nacionālās 1. līgas “play-off”. Ar gūta-
jiem 22 punktiem rezultatīvākais VK 
“Ventspils” bija līderis Kristaps Šepte.

Sezonas izskaņā  
zaudējums Daugavpilī
HK “VENTA 2002” noslēdzis Junioru 
Attīstības hokeja līgas regulāro čem-
pionātu ar zaudējumu Daugavpilī pret 
līgas līderiem “Dinaburga” (2:6). Ar 76 
punktiem uzvarēja “Dinaburga”, otrie 
bija Liepājas SSS ar 63 punktiem, bet 
“VENTA 2002” ar 62 punktiem atkrita 
uz 3. vietu.

Pirmajā mačā zaudējums
Latvijas Telpu futbola čempionāta 1. 
līgā 1/2 fināla pirmajā mačā “Ventspils 
Augstskola” savās mājās ar 2:4 piekā-
pās “RSU/BAO-Dobele”. Atbildes mačs 
notiks svētdien, 31.martā, Dobelē.

Savās mājās – uzvara  
un trīs sagrāves
Eiropas Jaunatnes basketbola līgas 
posma turnīrā U-14 zēniem Ventspilī 
mājinieki “Spars” izcīnīja vienu uzvaru 
un piedzīvoja četrus zaudējumus, trīs 
mačos ciešot sagrāves no krietni pārā-
kiem Maskavas klubiem. Kopvērtējumā 
“Spars” ierindojās 6. vietā 8 komandu 
konkurencē.

Favorīti – “Bērzi Plus” un 
“Anzāģe/Pope”
Ventspils basketbola čempionāta regulā-
ro turnīru ar uzvaru kopvērtējumā noslē-
dza “Bērzi Plus”, kas uzvarēja 10 no 12 
spēlēm. Tāda pati bilance arī “Anzāģei/
Popei”, bet trešie ar 9 uzvarām “Baltijas 
Ekspresis”. Tikai ceturtie ir pašreizējie 
čempioni “Ventspils Tehnikums”.

SPORTA ĪSZIŅAS

Kurzemē, Ances pagasta Irbenē, atrodas Latvijas zinātnei ļoti no-
zīmīgs objekts – Irbenes  radioteleskops. Tā saimnieks ir Ventspils 
Augstskolas Inženierzinātņu institūts, un šeit darbojas 32m (RT-32) 
pilnīgi grozāma paraboliska antena – astotā lielākā pasaulē un lielākā 
Ziemeļeiropā, un arī 16m antena (RT-16).  Šī unikālā liela mēroga zi-
nātnes infrastruktūras objekta uzturēšanai ik gadus nepieciešami 343 
000 eiro, un gribētos cerēt, ka Latvijas valdība tomēr radīs iespēju tos 
paredzēt no valsts budžeta. 

Irbenes radioteleskopam 
nepieciešams valdības atbalsts

Šogad Lieldienas gaidāmas vēlu  – 21. 
aprīlī, bet jau no 6.marta – Pelnu dienas –  
visa kristīgā pasaule ievēro Lielo gavēni, 
kas ilgs līdz pat Lielajai sestdienai. 
"Ventspilnieks.lv" skaidroja, ko gavēnis 
dod mūsu veselībai un kādēļ to būtu 
ieteicams ievērot.

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto-
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

V 
eA jau vērsusies ar šādu lūgumu 
pie Saeimas, un jācer, ka nepie-
ciešamie līdzekļi valsts budže-
tā tiks atrasti. Jo, ja vajadzīgā 
nauda piešķirta netiks, Irbenes 

radioteleskopu pastāvēšana būs apdraudēta 
un līdz ar to arī līdz šim veiktās vairāk nekā 
8,4 miljonus eiro lielās valsts investīcijas 
radioteleskopu kompleksa atjaunošanā un 
attīstīšanā. Atgādināsim, ka RT-32 renovā-
cijas kopējās izmaksas, ieskaitot sadarbības 
partneru, Ventspils pašvaldības, valsts un 
ES līdzfinansējumu, bija teju 16 miljoni eiro. 
Arī patlaban tiek investēts radioteleskopa RT 
32 pretkorozijas apstrādei, tehniskā perso-
nāla un pētnieku darba telpu uzlabošanai, 
ka arī antenu lauka izveidošanai. Savukārt 
minētie 343 tūkstoši eiro gadā nepiecie-
šami komunālo pakalpojumu, maksas par 
siltumu, elektroenerģiju, tehnisko apkopi, 
apsardzi, iekārtu ekspluatācijas un objek-
ta inspekcijas izdevumu segšanai. Uz kopē-
jo investīciju fona tā nešķiet pārlieku liela 
summa tik unikāla zinātnes infrastruktūras 
objekta darbības nodrošināšanai.

Jāatgādina, ka 2015.gadā, kad svinī-
gi pacēla modernizēto radioteleskopa RT-32 
antenu, Latvijas Zinātņu akadēmija uzsvē-
ra, ka radioteleskopa atjaunošana ir nozī-

mīgs notikums Latvijas zināt-
nes dzīvē, kas garantēs sek-
mīgu Latvijas dalību Eiropas 
Kosmosa aģentūras zinātnes 
projektos. Ar abu parabolisko 
antenu palīdzību tiek veikti Saules aktivitāšu 
novērojumi, asteroīdu un Zemei tuvo mākslī-
go ķermeņu – pavadoņu un kosmisko atlūzu 
radiolokācija, kā arī starpzvaigžņu vides radio 
novērošana. Kopš 2016. gada Irbenes radio-
teleskopi piedalās vienotajā Eiropas radio-
teleskopu tīklā, kas ir lielākais šāda veida 
tīkls pasaulē. Savukārt 2013.gada febru-
ārī Ventspils Starptautiskā radioastronomijas 
centra (VSRC) speciālisti, izmantojot Irbenes 
radioteleskopa antenu RT-32, piedalījās uni-
kālā starptautiskā pasākumā, novērojot aste-
roīdu 2012 DA14, kurš pietuvojās Zemei vien 
27 000 kilometru attālumā. 

Irbenes radioteleskopu komplekss ir 
ne vien zinātnei un pētniecībai nozīmīgs 
objekts, tas intersē arī tūristus. Uz Irbeni 
dodas ne tikai interesenti no pašu mājām 
un tuvākajām kaimiņvalstīm – Lietuvas 
un Igaunijas, bet arī ceļotāji no Zviedrijas, 
Lielbritānijas, Polijas, Vācijas, Kanādas un 
pat Austrālijas. Par to gan nav jābrīnās, jo 
Irbenes lokatoram ir arī interesanta vēsture.

Radioteleskopa paraboliskā antena tika 

būvēta pagājušā gadsimta sešdesmitajos 
gados PSRS aizsardzības ministrijas vajadzī-
bām un līdz pat 1994. gadam funkcionē-
ja kā slepens militārs objekts ar nosauku-
mu “Zvaigznīte”. Tā uzdevumos ietilpa radio 
izlūkošana un sakaru pārtveršana no zemes 
mākslīgajiem sakaru pavadoņiem. Objekta 
slepenības dēļ precīzi un pilnīgi dati par tā 
darbību un funkcijām nav saglabājušies. Kad 
Krievijas armija objektu pameta, tam drau-
dēja Skrundas lokatora liktenis – demontāža, 
bet pateicoties Latvijas zinātnieku protestiem 
un entuziasmam, šis nodoms tika mainīts, 
objektu pārņēma Latvijas Republikas valdī-
ba un tika uzsākta tā darbības pakāpeniska 
atjaunošana un pielāgošana zinātniski pētnie-
ciskām vajadzībām. Tika izveidots Ventspils 
Starptautiskais radioastronomijas centrs, kurš 
VeA Inženierzinātņu institūta paspārnē šeit 
saimnieko joprojām. Jāatzīmē, ka šomēnes 
Latvijas Zinātņu akadēmija VSRC vadošajam 
pētniekam Ivaram Šmeldam piešķīra Frīdriha 
Candera balvu par nozīmīgu ieguldījumu 
radioastronomijas attīstībā Latvijā. 

Gavēņa laiks miesai un dvēselei

Ja strikti ievērotu visus gavēņus, 
sanāktu krietni pāri simtam 
dienu gadā. Turklāt aptuveni tik-
pat paliek arī sātīgākām mal-
tītēm. Vai gavēnis ir labs vese-

lībai? Lielākoties jā. Bet tikai – ja to ievēro 
pareizi. Nedēļām pārtikt tikai no tējas un 
maizes nav tas labākais variants, kaut gan ir 

cilvēki, kas mēģina to izturēt. Gavēņa laika 
pamatuzturs ir biezputras un dārzeņi. Turklāt 
liela daļa cilvēku viegli pārcieš olbaltu-
mu trūkumu, nenodarot nekādu kaitējumu 
veselībai. Gavēnis ir labs arī tāpēc, ka liek 
lietot uzturā pupiņas, zirņus, lēcas un soju, 
ko citā laikā parasti nepamatoti aizmirstam. 
Taču šie produkti ir labas veselības un ilga 
mūža pamatā, īpaši sievietēm: pākš augi 
satur estrogēnam līdzīgas vielas, kas labvē-
līgi ietekmē hormonu fonu.

GAVĒNIS KĀ DIĒTA
Vairākumam cilvēku vārds “diēta” saistās 

ar atteikšanos no kaut kā, turklāt ar konkrētu 
mērķi – atbrīvoties no liekā svara. Arī šajā ziņā 
gavēnis ir ļoti efektīvs. Zināms, ka visas diē-
tas aktīvi iedarbojas sākumposmā, pēc tam to 
ietekme it kā izlīdzinās. Tas saistīts ar tā saukto 
sapurināšanas efektu: krasas pārmaiņas uztu-
rā rosina vielmaiņu un veicina svara samazi-
nāšanos. Vēlāk organisms adaptējas, ēdiens 
tam kļūst pierasts, un efekts zūd. Taču ik pa 
laikam ierastajam uztura režīmam mijoties 
ar gavēņiem, organisma sapurināšana notiek 
regulāri. Gavēņa laikā pārejot uz liesiem pārti-
kas produktiem, efektu izraisa kaloriju samazi-
nāšanās uzturā. Savukārt pārejot no liesa uztu-
ra uz pieticīgu, krasa dzīvnieku olbaltumu dau-
dzuma palielināšanās stimulē vielmaiņu un 
veicina liekā svara samazināšanos. Protams, 
ja viss treknais tiek lietots ar mēru.

MIESAS UN GARA ATTĪRĪŠANĀS
Daži uzskata, ka gavēņa jēga ir organisma 

attīrīšana, un uztver to kā attīrošas badoša-
nās saudzējošu variantu. Patiesībā gavēņa 
mērķis un jēga ir attīrīt cilvēku garīgi. Taču 
arī organisma attīrīšanā gavēnis nenoliedza-
mi ir ļoti vērtīgs pasākums. Kaut vai tāpēc, 
ka atturēšanās no dzīvnieku izcelsmes tau-
kiem samazina holesterīna līmeni asinīs – 
tas novērojams visiem, kas gavē. Savukārt 
paaugstinātais šķiedrvielu daudzums augu 
valsts produktos palīdz attīrīt visu gremoša-
nas sistēmu. Visbeidzot – ja zinām, ka gaļa 
vielmaiņu paātrina, tad ar kalorijām naba-
gākā augu valsts diēta, tieši pretēji, to palē-
nina, tādējādi pagarinot arī cilvēka mūžu. 

Jāatzīmē gan, ka baznīca gavēņa ievēro-
šanas noteikumos zināmas atlaides pare-
dzējusi grūtniecēm, bērniem līdz 14 gadu 
vecumam, slimniekiem, kā arī cilvēkiem, kas 
strādā ļoti smagu fizisku darbu.  

AR DIEVA PALĪGU...
Atšķirībā no jebkuras ierobežojošas diē-

tas ticīgie cilvēki gavēni pārdzīvo salīdzi-
noši viegli, un tam ir vairāki izskaidrojumi. 
Pirmais un svarīgākais: Dievs palīdz. Otrais, 
ne mazāk svarīgs: tu neesi viens. Visa ticīgā 
pasaule ir kopā ar tevi. Trešais: laika gaitā 
noslīpēta un līdzsvarota sistēma. Ja ievē-
ro gadsimtiem ilgo gavēņa tradīciju, cilvēks 
ir pasargāts no jebkurām pārmērībām un 
nenodarīs nekādu ļaunumu veselībai.

Būtiska atšķirība ir arī tā, ka diēta ir 
pašu cilvēku izgudrota, bet gavēnis – Dieva 
noteikts. Ja cilvēks nācis pie atziņas, ka 
ēdiens viņam ir svarīgāks par vidukļa apkārt-
mēru, diētu var viegli pārkāpt vai pat atmest 
tai ar roku. Toties pret gavēni neviens tā 
neizturas. Gavēnis uzliek atbildību un vien-
laikus dod arī spēku, bet kopā ar to arī vese-
lību – gan fizisko, gan garīgo. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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klientam ir iespēja izvēlēties jebkuru no 750 
skuju un lapu koku, krūmu, vīteņaugu vai 
ziemciešu paveidiem. 

“Līdzībās runājot, mēs esam tāda kā augu 
sākumskola, jo tos iesēj, ar spraudeņiem 
pavairo un uzpotē Kalsnavas kokaudzēta-
vā. No turienes tie pēc zināma laika nonāk 
pie mums. Vēl bērnišķīgi, bet  jau sagata-
voti nonākšanai “pastāvīgā dzīves vietā” pie 
jaunā īpašnieka. Kamēr tāds vēl nav pietei-
cies, par stādu rūpējamies mēs – laistām, 
ravējam nezāles, jo tādas parādās arī podos, 
mēslojam, vajadzības gadījumā veidojam 
vainagu un, ja iespējams,  novēršam augša-
nas procesā radušos un pamanītos defektus,” 
stāsta Baiba, netieši atbildot arī uz jautājumu, 
kāpēc viņa izvēlējusies būt par  dārznieci. 

SAPRAST STĀDU 
“ĶERMEŅA VALODU” 

“Atšķirībā no dzīvām radībām, koku un 
krūmu “ķermeņa valoda”, ja tā var teikt,  
ir daudz grūtāk pamanāma un saprotama, 
jo stāds tikai  ilgstošā laika periodā, turklāt 
netieši, var pateikt, ka tam ir par daudz vai 
par maz saules; trūkst veldzes vai ir pārlieks 
mitrums;  kaimiņos “dzīvo” neiederīgs augs, 
apmeties neciešams lapu parazīts vai skuju 
grauzējs; ka lapas vai saknes tam dedzina 
nepiemērots mēslojums,” Baiba atzīst, ka 
salīdzinājums ir nedaudz pārspīlēts, jo kolēģi 
Kalsnavā parasti strādā atbilstoši labākajām 
zinātnes un agrotehnikas prasībām.

“Mūsu darbs ir viņu iesākto tikpat rūpīgi 
turpināt, lai pie pastāvīgā saimnieka nonāk-
tu patiešām veselīgi, labi kopti stādi. Ja 
klients vēlas, līdzi varam dot padomu, kādas 
prasības jāievēro tieši konkrētā stāda kopša-
nā, jo nianses var būt atšķirīgas pat vienas 
sugas ietvaros,”Baiba novērtē, ka dekora-
tīvo koku un krūmu audzētāji kļūst aizvien 
zinošāki gan piemērotas augsnes sagatavo-
šanā, gan mēslošanas un laistīšanas režīma 
ievērošanā, vairāk skaidrot nākas vien tad, 
ja pircējs savā dārzā grib ieaudzēt kaut ko 
pavisam eksotisku. Tādu, “kā nav vēl nevie-
nam kaimiņam”. 

MAINĪGĀ SKAISTUMA VIDŪ
Lepojoties ar sava piedāvājuma daudz-

veidību, kurš turklāt pieejams par visnotaļ 
demokrātiskām cenām, dārzniece pasmaida 
par klientos ievēroto cilvēcisko vājību: ir sajū-
ta, ka daudzi gribētu nopirkt “gandrīz visu”, 
kas stādu laukumos ieraugāms.

“Grūti viņus par to nosodīt, jo arī pati 
neesmu vienaldzīga pret stādu laukumos 
redzamo krāšņumu, kurā turklāt ieguldīts mūsu darbs. 
Īpaši skaisti te ir ziedonī, bet arī rudenim ir pievilcīgums, 
jo tad mainās lapu krāsa un dažiem kociņiem un krūmiem 
ienākas ogas. Un pat ziema iepriecina, jo tad neparastākie 
skujeņi gandrīz vai neticami pārkrāso savu adataino apģēr-
bu,”Baiba gan tūdaļ uzņem piezemētāku valodu, sakot, 
ka jūsmošanu labāk atstāt apmeklētāju ziņā, jo pavasa-
ris un rudens viņai ar kolēģi parasti ir intensīvākais darba 
periods, kad līdztekus stādu kopšanai jāpaspēj apkalpot 
klientus. 

Vai dārzniecei ir kādi īpaši mīļi stādi, no kuriem žēl šķirties 
tāpēc, ka tie veidojas izcili krāšņi vai varbūt prasījuši papil-
du pūles, glābjot un izglābjot no kādas slimības? Uz to Baiba 
izvēlas neatbildēt, jo kokaudzētavas sūtība, viņasprāt, ir pie-
dāvāt cilvēkiem ilglaicīgu laimes sajūtu visa krāšņumauga 
mūža garumā. 

“Tā dēļ ir vērts šķirties arī no stādiņa, kuru varbūt pašai gri-
bētos noglāstīt. Toties kādu gandarījumu nākamais audzētājs 
kopā ar tuviniekiem un draugiem gūs, priecājoties par pašu 
stādīto un kopto krāšņumaugu! Jo tie katrā diennakts stundā 
un gada laikā spēj iepriecināt ar atšķirīgu izskatu. Tiesa gan, 
tas atklājas tikai rūpīgam kopējam un  vērotājam, un – nebūs 
par skaļu teikts – savu stādījumu mīlošam cilvēkam,” varbūt 
ne tieši tādos vārdos izteiktu, bet šādu  Baibas rakstura niansi 
var  nojaust. Arī pati viņa atzīst, ka nav runātāja, bet darītāja, 
un tieši ar ikdienā paveikto arī izsaka attieksmi pret saviem 
“zaļajiem draugiem” un cilvēkiem līdzās. 

Kur dārznieks iet, tur zeme zied

“PATĪK. UN VISS!”
Baiba kopā ar ģimeni dzīvo Ugālē un uz darbu katru dienu 

vairāk nekā trīsdesmit kilometru brauc kopā ar pazīstamiem 
pagasta ļaudīm, kas strādā Ventspilī, vai arī izmanto sabied-
risko transportu. 

Un tā kopš 2004. gada, vasaras brīvlaikā parasti kopā ar 
vecāko meitu, kura dārznieka specialitāti tomēr nav izvēlēju-
sies, bet aizgājusi studēt par ekonomisti un šogad jau beigs 
augstskolu. Jaunākā mācās vidusskolā un, pēc Baibas sacītā, 
arī neraujas kļūt par dārznieci. Tikai mazdārziņa platībā ar 
dekoratīvajiem kokiem un krūmiem ir strādājuši Baibas  vecā-
ki, arī abas māsas un divi brāļi izvēlējušies ar lauksaimniecību 
nesaistītas vai tikai netieši tai pietuvinātas profesijas. Tad no 
kurienes tāda patikšana uz dārza darbiem  radusies Siguldā 
dzimušajai Baibai, kura tikai sākumskolas vecumā kopā ar 
ģimeni pārcēlusies uz mežiem bagāto Ugāli? 

Uz to Baibai ir pilnīgi izsmeļoša un nepārprotama atbilde: 
“Man šis darbs patīk. Un ar to ir izteikts viss!” Lūgta konkreti-
zēt, tieši kurš no stādu audzēšanas vai kopšanas etapiem viņai 
tīkamāks un labāk padodas, Baiba atbild vēl lakoniskāk: “Viss!”

VISPIRMS DARBS, AUGĻI PĒC TAM
Ir uzskats, ka dārznieki un koku audzētāji parasti nav daiļ-

runīgi, bet dažkārt kļūst pat savā veidā skarbi, jo principā 
neciena mūsdienās itin bieži sastopamos “modernos cilvē-
kus”, kas ar minimālām pūlēm it visur grib sasniegt ātru un 
naudīgu rezultātu. 

“Mūsu profesija no darītāja pieprasa labestīgu gudrību, 
pacietību un uz ilgtermiņu virzīta darba ieguldījumu,” Baiba 
piesauc  LVM sistēmā pastāvošās nostādnes, par kuru patiesī-
gumu pārliecinājusies praksē. 

“LVM Sēklas un stādi” Popes kokaudzētavā ir arī miljonos 
dēstu mērojami priežu, egļu, bērzu un melnalkšņu stādījumi, 
kas paredzēti mežu atjaunošanai Latvijā, tie koksnes iegūša-
nai būs izmantojami tikai pēc daudzām desmitgadēm. 

“Atšķirībā no šādām nākotnes priežu un egļu audzēm, 
dekoratīvo stādījumu mūžs ir salīdzinoši īsāks, taču tie var 
noderēt par lielisku piemēru, bērniem skaidrojot, ka rezultāts 
skaista koku vainaga vai gardu augļu izskatā iegūstams tikai 
ar ilgu, rūpīgu un pacietīgu darbu daudzu gadu garumā,”-
Baiba atzīst, ka tieši tāpēc īpaši priecājas, ja pēc pirkuma pie 
viņiem ierodas visa ģimene. 

“Saprotama ir jauno cilvēku vēlme stādu laukumos novie-
toto daudzveidību apskatīt un mēģinājumi pēc tam vecākus 
“pielauzt” visu viņiem iepatikušos nopirkt. Vajadzības gadī-
jumā nāku vecākiem talkā, lai paskaidrotu, cik milzu darbu 
daudzu gadu garumā vēlāk prasīs to aprūpēšana. Neesmu 
psihologs, bet diezgan droši varu pateikt, kad mazo cilvēciņu  
apņēmība stādu kopt nāk no sirds un tai var patiešām ticēt. 
Ja tā ir,  tad atliek tikai novēlēt laimīgu ceļu kopā ar pirku-
mu,” Baibai žēl, ka laika nepietiek kaut vai garāmejot parau-
dzīties, kā solījumi stādījumus kopt kaut vai tepat Ventspilī  
tiek pildīti, bet vizuāli krāšņuma pilsētā nepārprotami kļūst ar 
katru gadu vairāk. Viņa tajā saskata arī sava un kolēģu darba 
daļu, jo ne velti tautā populārs ir teiciens: “Kur dārznieks iet, 
tur zeme zied!” 

DĀVANĀ NĀKOTNES LAPU ZAĻUMS
“Tāpēc gribas ticēt, ka tas cilvēks, kas bērnībā savā sētā 

iestādījis ozolu, kadiķi, pīlādzi vai gobu, nekad no Latvijas 
neaizbrauks uz neatgriešanos. Jo nekur pasaulē nav tik labi, 
kā paša stādītā dārzā,”pārliecināta Baiba.

Dārzniece atzīst, ka, viņasprāt, laba prakse ir cilvēkiem dzī-
ves jubilejā pasniegt dekoratīvo stādījumu audzētavas dāva-
nu karti, it īpaši, ja zināms, ka tuvinieka  vai drauga  zemes-
gabalā ir stādījumam brīva vieta. 

 “Apdāvinātajam pie mums ir plašas iespējas izvēlēties, ar 
kādu koku, košumkrūmu vai ogulāju viņš uz gadiem, varbūt 
pat gadu desmitiem grib paturēt  atmiņā dāvanas devēju. 
Turpmākajos gados tad var sekot kopīgi neaizmirstami mir-
kļi zem lēnām sakuplojošas lapotnes, ar mežvīna stīgām zaļi 
apaugušā lapenē, bet tā var būt arī kompānijā baudīta saus-
serža, korintes vai kādu citu ogu sauja jau nākamajā vasarā,” 
pasmaida Baiba, atklājot, ka ar pēdējā laikā popularā ēdamā 
sausserža ogām, kas ienākas jau pirms Jāņiem, Ugālē mielo-
jas arī viņas ģimene. 

Krāšņo krāsaino skujeņu sabiedrībā.

Draudzībā ar glāsmaino čūskegli, kas var izaugt pat pārdesmit metru augsta.
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Pusceļā līdz 
Lieldienām
Tieši tā arī ir – pirms nepilnām 
divām nedēļām sagaidījām as-
tronomisko pavasari un dienu, 
kuru senlatvieši sauca par Lie-
lo dienu. Brīdi, kad diena un 
nakts ir atkal vienāda garuma, 
bet diena sāka savu uzvaru 
pār tumsu. Vēlāk gan šo Lielo 
dienu jeb Lieldienas “uzlabo-
ja” un mūsdienu pasaulē Liel-
dienas ir savienotas ar kristīgo 
kalendāru – Kristus ciešanas 
un piesišanu krustā un viņa 
augšāmcelšanās svētkiem. Tās 
svinēsim pēc trim nedēļām, 
21. aprīlī. 

B 
et šajā nedēļas noga-
lē Ventspilī varēs kār-
tīgi izdziedāt un izšū-
pot pavasara sagaidī-
šanu ar sadziedāšanās 

pasākumu Kultūras centrā. Tas 
notiks sestdien, 30. martā, plkst. 
14.00. Turklāt šī nebūs vienkārša 
sadziedāšanās par pavasari vien. 
Vai jūs zinājāt, ka daudzas tautas 
gada sākumu skaita nevis kā mēs 
– ziemā, bet gan tieši pavasarī? 
Daudzi atcerēsies, ka kaut kad 
šajā laikā jauno gadu sagaidīju-
ši persieši, nedaudz agrāk – tālā-
kas Āzijas tautas. Senāk tā bija 
arī mūsu pusē. Arī šajā sadzie-
dāšanās pasākumā varēs pašū-
pināt pavasarī piedzimušo jauno 
gadu ar to šūpļa dziesmu bagātī-
bu, kuru izdziedās folkloras kopas 
“Laipa” un “Zdravica”. Pasākuma 
rīkotāji sola, ka varēs ari nogar-
šot smaržīgas zāļu tējas un novē-
lēt šim jaunajam gadam augt 
stipram! 

Svētdien Ventspilī atkal val-
dīs ilgi gaidītā opera. Latvijas 
Nacionālais operas un baleta teāt-
ris būs atvedis izrādīt un “Jūras 
vārtos” baudīt Belkanto meistara 
Gaetano Doniceti komisko operu 
“Dons Paskvāle”, kas ir stāsts par 
to, kā padzīvojušu vecpuisi izjo-
ko viņa ārsts un ārsta māsa – 
jauna, skaista atraitne, kuru finā-
lā apprec mīlas mokās sirgsto-
šais brāļadēls. Vēl dažas biļetes ir 
nopērkamas!

Starp citu, stundu pirms operas 
izrādes turpat “Jūras vārtu” gale-
rijā notiks tikšanās ar gleznotāju 
Andri Vītoliņu, kura darbi pašlaik 
ir apskatāmi. Tie ir ļoti interesanti. 
Aplūkojamas vairākas lielformāta 
gleznas, kas atklāj autora apzinā-
tu pāreju no reālu arhitektonis-
ko struktūru pārnesuma glezniecī-
bā uz abstraktu ornamentālismu. 
Darbos dominē dabas tēma.

Teātra māksla noteiks toni arī 
jaunajā nedēļā – Ventspilī skatā-
mas vēl pāris izrādes, no kurām 
gribētu izcelt Rīgas Krievu teātri 
ar izrādi “Mumu”. Viestura Kairiša 
režisētais darbs ir ieguvis plašu 
atsaucību. Stiprais, godīgais un 
labsirdīgais Gerasims iemīlas veļas 
mazgātājā Tatjanā, taču vecā kun-
dze savas kaprīzes dēļ precē mei-
teni ar dzērāju Kapitonu. Visas 
savas jūtas Gerasims izlej uz mazo 
sunīti Mumu, kura savukārt reaģē 
ar mīlestību un uzticību. Kundzei 
Mumu nepatīk, un viņa liek sunī-
ti noslīcināt, bet Gerasims atgrie-
žas ciematā, kur dzīvo vientulī-
bā. Interesanti, ka V.Kairišs ataino 
stāstu japāņu tradicionālajā leļļu 
teātra Bunraku spēles stilā. Tā 
vien dēļ ir vērts redzēt! 

1909. gada marta sākumā „Ventspils 
Apskats” ziņoja: „Lielākais tvaikonis, 
kāds jebkad mūsu ostu apciemojis, 
ir, bez šaubām,  tagad ostā atrodo-
šais krievu-amerikaņu sabiedrības 
okeana tvaikonis „Korea”, kaptei-
nis Cērpe. Tvaikonis ierīkots priekš 
1000 pasažieru uzņemšanas un 
ieņem pavisam 3944 tonnas lādiņu. 
Tvaikonis izlādē pie vietējā eleva-
tora lauksaimniecības mašīnas un 
viņas piederumus, pēc tam dosies 
uz Liepāju, kur ieņems pasažierus un 
lādiņu tieši priekš Amerikas.”

Aizgājušo laiku marta hronikas

Kuģi “Amanda” un „Korea”

1914. gadā vairāki vietējie kuģu kap-
teiņi un jūrniecības veicinātāji „sabiedroju-
šies un dibinājuši jaunu kuģniecības firmu 
„Martinson Ko”, kas nule nopirkusi divmas-
tu tvaikoni „Amanda”, būvētu 1889. gadā 
Skotijā. Tvaikonis ir 250 pēdu garš, 25 pēdas 
plats, būvēts no tērauda ar dzelzs klāju. Tā 
tilpums 2300 tonnu. Kapteinis – V. Cīrulis, 
komandā 20 cilvēku” („Ventspils Apskats”). 
Jauniegūtais tvaikonis marta vidū ienācis 
Ventspils ostā.

PUTEŅI UN PLŪDI
1915. gada marta sākumā šeit sākās vai-

rākas dienas ilgi sniegputeņi. Laikraksts 
„Kurzeme” raksta, ka sniega kārtas bie-
zums mežmalās vietumis pārsniedzis pus-
otru metru! Laukos pie dzīvojamām mājām 
un sabiedriskām ēkām novietotas laivas, lai 
straujas kušanas gadījumā ļaudis varētu pār-
vietoties pa palu ūdeņiem. 

Lai gan vairāk nekā pusgadu Eiropā plosījās 
karš, taču Ventspili tas vēl nebija skāris, tāpēc 
pilsētniekiem visvairāk rūpēja draudošo 
Ventas plūdu sekas. Proti, Ventas ieteka jūrā 
(priekšosta) kara pirmajās dienās bija aiz-
sprostota ar vairākiem vidēja lieluma tirdz-
niecības kuģiem, no kuriem daži nogremdēti 
ar visu kravu. „Caur Ventas ietekas aizspros-
tošanu, kā pagājušās vasaras beigās pēc lie-
lākiem lietus gāzieniem pieredzējām, ūdens 
līmenis Ventā ātri pacēlās pāri vidējai nor-
mai līdz pat 4 pēdām (apmēram 1,25 m), 
tādā kārtā radīdams Ventā pie aizsprostoju-
ma mākslīgu ūdens kritumu, pie kura pulcē-
jās ventiņi, klausīdamies mutuļojošā krituma 
dunošā troksnī. Tas vedina uz domām, ka 
tagad, uznākot pavasara plūdiem, aizspros-
tojums varētu sacelt ūdens līmeni vismaz 
uz 4 pēdām. Ir vēl citi faktori, kuri krīt svarā, 
apspriežot varbūtējo plūdu briesmas; sākot 
no kara pieteikšanas dienas līdz šim laikam, 
osta ir piesērējusi vismaz par 2–3 pēdām, 

caur ko tāpat sagaidāma ūdens līmeņa pacel-
šanās. Gluži aritmētiski iznāk, ka Venta šogad 
var iziet no krastiem, pārplūstot pāri bulver-
ķiem,” rakstīja „Kurzeme”. Lai mazinātu plūdu 
briesmas, tvaikonītis „Vindavec”, sākot ar 10. 
martu, ikdienas nodarbināts ledus dauzīšanā 
ostas lejasgalā, pretī inženieru smēdei.

DEVIŅPADSMIT VĒLĒŠANU SARAKSTI!
1924. gada 22. martā Ventspilī viesojās 

Nacionālās operas baleta trupa. Fragmenti no 
baletiem „Pahita”, „Riekstkodis”, „Esmeralda” 
un raksturdejas.

Uzsākta I Pasaules kara sākumā Ventas iete-
kā nogremdētā tvaikoņa „Russland” izcelšana. 
„Ventas Balss” rakstīja, ka Ministru kabineta 
Jūrniecības departaments darbus uzticējis kādai 
Rīgas firmai. Tās pārstāvji uzsākuši darbu par 
spīti sliktajiem laikapstākļiem. Nodomāts vis-
pirms noārdīt un sagriezt tās kuģa daļas, kas 
atrodas virs ūdens līmeņa, bet kuģa korpusu 
zem ūdens uzspridzināt un izcelt pa daļām.

Sākot ar 26. martu, atjaunota šaursliežu vil-
cienu satiksme. Pirmais pasažieru pilnais vil-
ciens nogāja uz Mazirbi un tālāk uz Talsiem un 
Stendi. 27. martā gada pirmajā reisā devās arī 
preču vilciens tai pašā virzienā, atpakaļ vezdams 
pilsētai malku.

1931. gada martā „Ventas Balss” vēsta, ka uz 
pilsētas domnieku vēlēšanām iesniegti 19 kan-
didātu saraksti ar 395 uzvārdiem. Bez tradicionā-
lo partiju sarakstiem šajā reizē savējos iesnieguši 

arī Gāliņciema, Kurpniekciema, 
Žāžciema u.c. vēlēšanu apvie-
nība, žīdu pilsoņu apvienība, 
vācu vēlētāju savienība, apvie-
notais agrāko naudas noguldī-
tāju, karā izpostīto, nomaļnie-
ku, apbūviešu, zvejnieku u.c. 
saraksts, Pārventas iedzīvotāji 
ar 10 kandidātiem un vēl, un 
vēl. Lai aiztaupītu elektrības 
strāvas ražošanas izdevumus, 
tajā marta nedēļā, pastāvot 
gaišām mēness naktīm, ielas 
pilsētā netiek elektriski apgais-
motas – informē dome.

MEŽA TALKAS  
UN PUSLITRS ŠNAPSA

1939. gadā, vēl pirms II 
Pasaules kara sākuma, vairā-
kās Eiropas valstīs, toskait arī 
Latvijā, izsludināja ekonomis-

ko jeb taupības režīmu. Šai sakarā rīkoja daudz 
ar resursu taupīšanu saistītu pasākumu. 1940. 
gada martā vairāki simti ventspilnieku devušies 
meža izstrādes talkās Platenes mežos, Ventspils 
un Ugāles mežniecībās. „Uz Plateni aizbrauca 32 
Ventspils arodskolas vecākās klases audzēkņi ins-
truktoru vadībā. Liels skaits Ventspils iestāžu un 
uzņēmumu darbinieku – vairāk nekā 250 cilvēku – 
meža talkā izbrauca sestdien un svētdien, viņu vidū 
pašvaldības darbinieki ar pilsētas vecāko Jēkabu 
Dzeni priekšgalā. Ar vilcienu uz Ugāles virsmežnie-
cības Elkšķenes mežu bija devušies Latvijas bankas 
un Kredītbankas darbinieki, kas šoreiz naudas vietā 
skaitīja dedzināmās malkas sterus un pa starpām 
arī kādu baļķi. Nākamsestdien meža talkā dosies 
Ventspils slimo kases darbinieki, „Ventas Balss” 
redakcijas ļaudis, F. Nātiņa spiestuves personals un 
vēl daudzi citi Ventspils iestāžu un uzņēmumu dar-
binieki.” („Ventas Balss”, 1940. gada 5. martā)

Interesanti: Ventspils namnieku krājaizdevu 
sabiedrības „Kredīts” kopsapulcē pēc valdes un 
revīzijas komisijas ziņojuma, sabiedrības valdes 
priekšsēdētājs Fricis Oļukalns uzaicināja biedrus 
– nelatvisko uzvārdu nesējus – steidzīgi latviskot 
uzvārdus, „lai nākamā kopsapulcē būtu visi ar lat-
viskiem uzvārdiem!”.

1943. gada martā „Ventas Balss” koresponden-
cē ar virsrakstu „Ventspils jaunieši iesaistās totā-
lā karā” raksta: „Vadoņa ielā 18. bij. Arodbiedrības 
namā pulcējas noteikto gadagājumu Ventspils jau-
nieši, kas, paklausot uzaicinājumam, ieradušies, 
lai reģistrētos totālā kara pienākumu pildīšanai. 
Daudzus, kuri patreiz jau nodarbināti svarīgos saim-
niecības darbos, no iesaukšanas atbrīvo vai nu pil-
nīgi, vai arī līdz noteiktam laikam.”

1945. gada martā, kad kara beigas jau bija nepār-
protami paredzamas, kauju un sadursmju neskartajā 
Ventspilī, par spīti bažām un visaptverošam trūku-
mam, vietējā prese raksta ne vien par notikumiem 
frontē, kas visbiežāk neatbilst patiesībai, bet arī par pil-
sētas kultūras dzīves notikumiem. „Kinoteātrī „Aina” 
(agrāk „Kolizejs”, padomju laikā „Komjaunietis”) noti-
ka koncerts gaisa spēku izpalīgiem. Koncertā piedalī-
jās dziedoņi A. Širmane, A. Vāne, A. Vanags, R. Pelte, 
E. Majors un R. Kārkliņš, koncertmeistari A. Madrevics 
un J. Bišers. Kuplo koncerta programmu ar pārsvarā 
esošajām latviešu tautasdziesmām klausītāji uzņēma 
visai atsaucīgi.” Un turpat blakus: „Reizē ar pārtikas 
papilddevu kartītēm pilsētas abēju dzimumu strādā-
jošiem vecumā virs 20 g. tiks izsniegta arī degvīna 
piedeva ½ litra apjomā, vīriešiem arī marta papirosu 
deva, 30 gab. Degvīns katrai darba vietai būs saņe-
mams VTSL veikalā Vadoņa ielā 17, pretī nododot 
atbilstošu skaitu tukšu pudeļu un korķu.” 

Kinoteātris Pils ielā (tagad Kino Rio) atrodas vairāk nekā 100 gadu. Sākotnēji to sauca par „Nordpol» vai 
„Ziemeļpols», pēc I Pasaules kara – „Koliseum», vēlāk „Kolisejs», 1939. gadā (nosaukumu un uzvārdu 
latviskošanas laikā) to pārdēvēja par „Ainu», pēc II Pasaules kara, 40. gadu otrā pusē – par „Komjau-
nieti». No 90. gadu sākuma līdz šodienai nosaukums mainīts vēl vairākas reizes. Attēlā – pagājušā 
gadsimta 50. gadu sākums.
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A U N S
Brīžiem liksies, ka uz pleciem sagūlusi pārāk liela atbildība un 
neskaitāmi pienākumi. Tajā pat laikā tu ar visu sekmīgi tiksi galā 

un gūsi atzinību. Šis ir profesionālo panākumu brīdis. Tomēr pēc smagiem 
darbiem nepieciešama arī atpūta. Brīvdienas vēlams pavadīt mierīgi, veltot 
laiku sev – izgulies, palasi, dodies garākā pastaigā.

V Ē R  S I S
Daudz dzirkstošas enerģijas, ar ko spēsi aizraut līdzcilvēkus, 
draugus un kolēģus. Dodies uz priekšu, un cilvēki tev sekos. 

Vienīgi – jāuzmanās no pārsteidzības un katrs solis jāaprēķina. Profesionālajā 
jomā iespējamas pārmaiņas, kas tev nebūs pa prātam, taču esi savaldīgs un 
nestrīdies. Brīvdienās apmeklē pasākumus un no sirds izklaidējies. 

D V Ī  Ņ I
Pavērsies jaunas iespējas un izaicinājumi profesionālā jomā. Labs 
laiks, lai veidotu lietišķos kontaktus un pavairotu ienākumus. 

Koncentrējies uz peļņu un paplašini darbošanos. Par brīvajiem līdzekļiem 
vari ieplānot lielāku pirkumu mājām – piemēram, mēbeles, paklāju vai 
kādu mākslas priekšmetu. Sarīko pavasara spodrības talku.

V Ē  Z I S
Dzīvē var aktualizēties ārzemju, izglītības vai redzesloka papla-
šināšanas tēma. Ja iespējams, dodies ceļojumā uz vietām, kur 

vari apskatīt patiesas kultūrvēsturiskas vērtības. Vai arī – piesakies kādos 
kursos. Jauna informācija noderēs profesionālajā jomā. Darba dzīve jauna-
jā nedēļā visai dinamiska – jāstrādā no sirds un jāpieņem būtiski lēmumi.

L A U  V A
Daudz prātosi par dzīves vērtībām un vēlēsies kaut ko mainīt 
ierastajā dienu ritmā. Pirms to darīt, rūpīgi visu pārdomā un 

izlem, kas šobrīd ir un kas nav svarīgi. Savas ieceres derētu apspriest arī 
ar tuviniekiem, citādi var rasties nesaskaņas. Brīvajiem ļaudīm iespējama 
iepazīšanās. Sirds atvērta mīlestībai un labestībai.

J A U  N A  V A
Gaisā un sirdī jūtams pavasaris. No tevis staros šarms un pie-
vilcība, ar smaidu un labestību atvērsi durvis uz cilvēku sirdīm. 

Mīlestība iedvesmos un ielīksmos. Piemērots laiks pārkārtojumiem un 
mājokļa labiekārtošanai. Vari risināt īpašuma apsaimniekošanas jautāju-
mus vai mainīt dzīvesvietu. Brīvajā laikā pievērsies iemīļotajam hobijam.

S V A  R I
Vajadzēs nodarboties ar ģimenes lietām – iespējams, kādam 
no tuviniekiem nepieciešams atbalsts vai padoms. Brīvdienās 

apciemo tālākus radus un gādā par saskaņu ar savu otro pusīti. Ja attiecību 
jomā kaut kas nav pa prātam, tad atklāti izrunājies. Darbā jāstrādā ar rado-
šu iedvesmu, ir vērts runāt par algas pielikumu.

S K O R  P I  O N S
Darbā atbildīgi pienākumi. Iespējams, viss nenotiks tā, kā tu 
vēlētos, taču nesteidzini notikumus, nekreņķējies un nepārpū-

lies. Palēnām, pamazām. Galvenais – nezaudēt optimismu un būt apdo-
mīgam naudas lietās. Privātajā dzīvē piedzīvojumi un dzirkstošas emocijas. 
Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

S T R Ē L  N I E K S
Mājas dzīve un ģimenes darīšanas būs pirmajā vietā. Esi pēc 
iespējas vairāk kopā ar savējiem. Visi draudzīgā kompānijā 

apdariet saimnieciskos darbus, un tad kopā atpūtieties. Novērtēsiet to, ka 
līdzās ir savējie – cilvēki, uz kuriem var paļauties. Jaunajā nedēļā darbā arī 
pienākumu netrūks, bet ir labas iespējas sākt pelnošus projektus.

M E  Ž Ā  Z I S
Pārdomas par dzīvi. Nospraud sev jaunus mērķus un tālredzīgi 
raugies nākotnē. Neatstāj novārtā arī privāto dzīvi. Pasāc kaut ko 

kopā ar mīļoto, lai emocijām piešķirtu jaunas krāsas un kopā būšana neie-
slīgst rutīnā. Aizbrauciet abi kaut kur vai apmeklējiet izklaides pasākumu. 
Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt iepazīšanos ar turpinājumu.

Ū D E N S  V Ī R S         
Jaunas pieredzes un redzesloka paplašināšanas laiks. Pievērsies 
mācībām un papildini profesionālās iemaņas. Ja iespējams, 

dodies komandējumā, pieredzes apmaiņas braucienā vai vienkārši ceļo-
jumā. Ģimenes cilvēkiem var nākties risināt pedagoģiskos jautājumus. 
Uzklausi bērnu vēlmes un ieceres. Gan viņiem, gan tev tas būs svarīgi. 

Z I  V I S                                 
Diezgan svarīgu lomu šajā periodā spēlēs finanšu tēma. Seko 
līdzi ienākumiem un rūpīgi plāno izdevumus, jo naudas lietās 

kaut kas var kavēties. Nav labs laiks ieguldījumiem īpašumā vai remontā. 
Brīvo laiku pavadi ar mīļoto, sarīkojiet romantisku pasākumu sev diviem 
vien. Ja esi viens, atver sirdi pavasarīgai mīlestībai.
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- Ja pie vienām durvīm dauzās 
sieva, bet pie otrām rej suns, lai 
tiktu iekšā, kuru jūs ielaistu pirmo? 
- Suni, jo tas ticis iekšā, apklusīs. 

Meita nedēļu pēc kāzām zvana 
mātei: 
- Mamm! Mums te ar vīru sanāca 
tāds strīds un...! 
- Neuztraucies,meitiņ,viss būs labi! 
- Labi ta labi, bet kur 
lai es to līķi lieku? 

Ir divu veidu strausi-pelē-
kie un zilie. Pelēkie kā paras-
ti slēpj galvu smiltīs, bet zilie 
no slēpņa to vien gaida. 

-Visu nakti nevarēju aizmigt – tu 
krāci, suns rēja... 
-Ko tad tu gribēji,lai es 
rietu, bet suns krāktu? 

Puisis kārto eksāmenus autoskolā. 
Eksaminators uzdod jautājumu: 
- Lūk, krustojums, lūk, jūsu mašī-
na, lūk smagā automašīna, lūk, 
tramvajs. Kurš krustojumu šķērsos 
pirmais? 
- Motociklists. 
- Nav te nekāda motocikla!!! Lūk 
jūsu mašīna, lūk, smagā automašī-
na, lūk, tramvajs. Kurš 
krustojumu šķērsos pirmais? 
Puisis kārtīgi padomājis: 
- Motocikls! 
Eksaminators dusmās: 
- Nu no kurienes šeit ir uzradies 
motocikls!!? 
- Velns viņu zina, no kurie-
nes tie vienmēr uzrodas...

Skolotājs ķīmijas stundā jautā 

Jānītim: 
-Kas notiktu ar zeltu, ja to atstātu 
brīvā gaisā? 
-Tas tiktu nozagts, – atbild Jānītis.

Prokurors vaicā lieciniekam: 
- Vai jūs zināt, kas jums būs par 
nepatiesu liecības sniegšanu? 
- Nu, it kā jau desmit tūk-
stošus apsolīja!

Auditorijas priekšā uzstājas zināt-
nieks: 
- Ziniet, mums izdevās sakrus-
tot brūno lāci ar balto! 
Kāds no publikas: 
- Nu, un kādi rezultāti? 
- Dzīvniekiem tas ļoti patika!

Pacients: “Dakter, vakar man gadī-
jās freidiska pārteikšanās. Es vaka-
riņoju kopā ar savu sievasmāti un 
gribēju viņai teikt: “Vai jūs, lūdzu, 
nepasniegtu man sviestu?”, bet 
tā vietā pateicu: “Tu, stulbā govs, 
esi galīgi izpostījusi manu dzīvi.” 

Vīrs ienāk veikalā un prasa simt 
gramus desu. 
- Te būs! – pārdevēja saka. 
- Un tagad sagrieziet šķēlītēs! 
- Te būs! – pārdevēja atkal dara 
savu. 
- Vai tagad Jūs no tām šķēlītēm 
nevarētu izgriezt trīsstūrīšus? 
- Vai Jūs esat traks? 
- Jā. Man pat ir apliecība!

- Es dzirdēju, ka jūs mek-
lējat jaunu grāmatvedi?
- Un veco arī...

Grāmatvedis saka kolēģim:

- Nodokļu inspektors atgādina 
manu suni: visu laiku kaut ko rok, 
skatās uz mani ar gudru skatie-
nu, bet neko nespēj paskaidrot.

Vecs indiānis pamāca savu dēlu:
- Klausies, dēls! Ja bālģīm-
ju sieviete tev saka: dari ar 
mani visu, ko vēlies, nestei-
dzies noņemt viņai skalpu!

Rudens. Pie loga stāv un smēķē 
divi programmētāji – iesācējs un 
profesionālis. 
Iesācējs: – Oho, līst! 
Profesionālis domīgi: – Jā...15 
kilobaiti sekundē...

Pārbraucis mājās no koman-
dējuma, vīrs atrod sievu 
gultā ar kādu vīrieti.
- Velns parāvis, ko jūs te 
darāt?! – viņš sašutis kliedz.
- Nu, vai es neteicu, ka viņš 
ir dumjš, – sieva saka bla-
kus gulošajam vīrietim.

Sieva ilgi grozās pie spogu-
ļa. Vīrs (manāmi aizkaitināts):
- Nu, ko tu tur vari ņemties?
- Dakteris šodien teica, 
ka man krūtis kā astoņ-
padsmitgadīgai meitenei.
- Bet par tavu piecdesmitgadī-
go pakaļu viņš neko neteica?
- Nē, par tevi mēs nerunājām.

- Pierakstīju sievu uz kara-
tē treniņiem.
- Nu, un kā?
- Tagad esmu iemācījies gata-
vot, bet mājas uzkopša-
nu vispār dievinu...

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM PILSĒTAS PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Bērnu pilsētiņā pie estrādes vienai no lielajām priedēm nolūzusi galotne, un tā bīstami karājas, jebkurā brīdī var 
nolūzt pavisam un nokrist lejā. Tajā vietā staigā daudz cilvēku, tai skaitā bērni, tas ir bīstami.

PAŠVALDĪBAS IESTĀDES “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE” OFICIĀLĀ ATBILDE:

Lielie vēji, nokrišņi un mainīgie laika apstākļi ir negatīvi ietekmējuši ne mazums koku pilsētā. (..)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Šajā sakarībā prātā nāk kāda veca “melnā humora” anekdote:
Policijai Jamaikā zvana satraucies vīrs un kliedz klausulē:
- Palīdziet, palīdziet, manai sievai peldoties uzbruka haizivs. Un tagad nokoda kāju...
Marihuānu viegli sapīpējies Jamaikas policijas dežurants filozofiskā mierā atbild:
- Nu, jā... Tā viņas dara...

Simboliski, ar vērienu un patiesi dziļi filozofiski vērtē situāciju pilsētā arī mūsu “Komunālās pārvaldes” runasvīri 
(vai varbūt runassievas?). Un ko gan šajā situācijā darīt? Neko īpašu, jo tā taču tas lietus, vējš un mainīgais kli-
mats kokiem dara. Tiesa gan, šajā konkrētajā gadījumā “Komunālās pārvaldes” darbinieki situāciju ir atrisinājuši 
– koka zaru apzāģēšana veikta... Par citiem kokiem, kas “negatīvi ietekmēti” informācijas nav.



ОВЕН
Иногда будет казаться, что на ваши плечи возложена слишком большая 
ответственность и бесчисленные обязанности. В то же время вы со всем 
сможете справиться и получите признание. Это период профессиональ-

ных достижений. Однако после тяжелого труда необходим отдых. Выходные жела-
тельно провести в спокойной атмосфере, посвятив время себе, – выспитесь, почи-
тайте, отправьтесь на прогулку. 

ТЕЛЕЦ
У вас много искрящейся энергии, благодаря которой вы сумеете увлечь 
близких, друзей и коллег. Идите вперед, и люди последуют за вами. 

Однако остерегайтесь поспешности, каждый шаг необходимо просчитывать. В про-
фессиональной сфере возможны перемены, которые вам не придутся по сердцу, 
но проявляйте сдержанность. В выходные посетите мероприятия и хорошенько 
отдохните. 

БЛИЗНЕЦЫ
Перед вами откроются новые возможности, вас ожидают вызовы в про-
фессиональной сфере. Хороший период для установления деловых 

контактов и увеличения доходов. Сконцентрируйтесь на заработке, расширяйте 
сферу деятельности. Можете запланировать крупную покупку для дома – напри-
мер, мебель, ковер или предмет искусства. Хорошо бы устроить весеннюю гене-
ральную уборку. 

РАК
Для вас может стать актуальной тема зарубежья, образования или рас-
ширения кругозора. Если возможно, отправьтесь в путешествие в те 

места, где вы можете осмотреть истинные культурно-исторические ценности. Или – 
запишитесь на какие-нибудь курсы. Новая информация пригодится вам в професси-
ональной сфере. На работе весьма динамичный период – потребуется много рабо-
тать и принимать решения. 

ЛЕВ
Вы будете много размышлять о жизненных ценностях, вам захочется 
что-либо изменить в привычном течении жизни. Прежде чем сделать это, 

необходимо все тщательно взвесить. Свои планы стоит обсудить с близкими, иначе 
могут возникнуть разногласия. Для свободных представителей знака не исключены 
знакомства. Сердце открыто для любви и сердечности. 

ДЕВА
В воздухе и сердце весна. Вы будете излучать шарм и привлекательность, 
улыбка поможет вам открыть двери к людским сердцам. Любовь вдохно-

вит вас. Подходящее время для перестановки и благоустройства жилища. Вы може-
те решать вопросы, связанные с управлением недвижимостью, или менять место-
жительство. В свободное время займитесь любимым хобби. 

ВЕСЫ
Потребуется заниматься семейными вопросами – возможно, кому-то из 
близких необходима поддержка или совет. В выходные навестите даль-

них родственников и позаботьтесь о взаимопонимании со второй половинкой. Если 
вас что-либо не устраивает в сфере отношений, поговорите начистоту. На работе 
вам потребуется вдохновение, стоит поговорить о прибавке к зарплате. 

СКОРПИОН
На работе – ответственные обязанности. Возможно, не все будет происхо-
дить так, как хотелось бы, однако не торопите события, не расстраивай-

тесь и не перетруждайтесь. Потихоньку, полегоньку. Главное – не терять оптимизма 
и проявлять осторожность в финансовых вопросах. В личной жизни – приключения 
и бурные эмоции. 

СТРЕЛЕЦ
На первом месте – дела семейные. Как можно больше времени прово-
дите с близкими. Вместе займитесь хозяйственными хлопотами, а затем 

хорошенько отдохните. Вы оцените то, что рядом с вами близкие, на которых можно 
положиться. На новой рабочей неделе и на работе вас ожидает деятельный период, 
но это удачное время, чтобы начать прибыльные проекты. 

КОЗЕРОГ
Размышления о жизни. Поставьте перед собой новые цели и смотри-
те в будущее. Не забывайте и о личной жизни. Займитесь чем-нибудь 

вместе с любимым человеком, чтобы придать эмоциям новые краски и не погру-
зиться в рутину. Съездите куда-нибудь вместе или посетите развлекательное 
мероприятие. Свободным представителям знака судьба может подарить встречу 
с продолжением. 

ВОДОЛЕЙ
Период расширения кругозора и получения опыта. Займитесь учебой 
и пополняйте профессиональные знания. Если возможно, отправь-

тесь в командировку, поездку по обмену опытом или просто в путешествие. 
Семейным представителям знака, возможно, придется решать педагогические 
вопросы. Прислушайтесь к желаниям и планам детей. Это будет важно как для них, 
так и для вас. 

РЫБЫ        
Достаточно важную роль в этот период будет играть финансовый 
вопрос. Следите за доходами и тщательно планируйте расходы, так как 

возможны проволочки, связанные с деньгами. Не самое удачное время, чтобы вкла-
дывать в недвижимость или ремонт. Свободное время проведите с любимым чело-
веком, устройте романтическое мероприятие. Если вы пока не встретили свою поло-
винку, откройте сердце для любви.
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- Каждую ночь снится эта таблица, – кричал 
Менделеев,  
- Надо что-то делать! 
И сделал водку.

Администратор гостиницы говорит клиенту: 
- Если Вы мне не докажете, что это Ваша жена, я 
не смогу поселить вас вместе. 
- А если Вам удастся доказать, что это не моя 
жена, я буду Вам благодарен до самой смерти.

- Так больной, сегодня мы вас выписываем, скоро 
будете дома, передавайте привет дедушке и 
бабушке!  
- Доктор, но как, ведь мои бабушка и дедушка 
давно померли?  
- Мне об этом известно, передавайте им привет!

- Бабушка, бабушка, а почему у тебя такие боль-
шие глаза? 
- Чтобы лучше видеть мелкий шрифт в договорах!

- Штирлиц, а какая у вас гражданская специаль-
ность? 
- Я магистр белой и чёрной бухгалтерий!

- Яша! В это воскресенье у нас разгрузочный день! 
- Сарочка, а шо таки случилось? У нас стал пустой 
холодильник?! 
- Нет! Нас никто не пригласил в гости...

У Ереванского радио спросили: 
- Чем отличается шопинг от крестового похода? 
Ереванское радио ответило: 
- Крестоносцы знали, что им нужно.

– Вся ванная заставлена твоими кремами и баль-
замами! 
– Ты хочешь, чтобы у меня была сухая кожа?! 
– Петрович, мне пофигу...!

Гороскоп на завтра: 
У оптимистов будет всё плохо, но они не заметят. 
У пессимистов будет всё хоро-
шо, но им опять не понравится.

Идея для рекламного ролика банка. 

Девушка попадает в аварию и теряет память. 
Муж её не бросает и изо всех сил пытает-
ся снова завоевать и сделать так, чтобы она 
его вспомнила. Потому что у них ипотека.

- Блин! Поехал на рыбалку, а сапоги в гараже 
забыл. Что же теперь делать? 
- Ну и бухай, как дурак, босиком!

- У моей жены самая отвратительная память на 
свете! 
- Что, совсем ничего не помнит? 
- Нет, она помнит всё!

- Я предлагаю ввести в школе уроки полового вос-
питания. 
- Зачем? 
- Ну надо же как-то детей в школу заманивать!

Список мужчин в жизни женщины:  
Первый.  
Второй. 
Не первый.

Очень грустный человек заходит в бар и заказыва-
ет виски. 
Бармен спрашивает у него, мол, что произошло? 
Грустный человек отвечает: «Моя жена изменя-
ет мне с другим и я ничего не смог с этим сделать. 
Поэтому я собираюсь напиться в этом баре до 
смерти». 
Бармен говорит: «Сэр, извините, но я не буду помо-
гать вам совершать самоубийство никаким обра-
зом, и, следовательно, виски вам не продам». 
Человек спрашивает: «А что бы вы сделали, если 
бы ваша жена вам бы изменила с другим челове-
ком? 
Бармен говорит: «Да я бы просто убил этого 
парня!» 
Грустный человек внезапно широко улыбается и 
выбегает из бара. 
Через час он довольный возвращается в бар и 
садится за стойку. 
Бармен спрашивает: «Так ты что, всё-таки убил 
того парня?» 
Человек отвечает: «Нет, я только что переспал 
с твоей женой. А теперь виски, пожалуйста».

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ГОРОДСКОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
В детском городке, возле эстрады у одной из больших сосен сломалась верхушка, она опасно свисает и в 
любой момент может сломаться совсем и упасть вниз. В этом месте ходят много людей, в том числе дети, и 
это опасно.  
ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ УЧРЕЖДЕНИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»: 
Сильный ветер, осадки и переменные погодные условия негативно воздействовали на многие деревья в горо-
де. (..)

• • •
КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
В связи с этим на ум приходит старый анекдот “чёрного юмора”:
В полицию на Ямайке звонит взволнованный мужчина и кричит в трубку: 
- Помогите, помогите, на мою жену во время купания напала акула. А сейчас откусила ногу…
Слегка накурившийся марихуаны дежурный полицейский Ямайки с философским спокойствием отвечает:
- Ну, да… Они так делают… 
Символично, с размахом и по-настоящему глубоко философски оценивает ситуацию в городе и мужчины (а 
возможно, женщины) нашего «Коммунального управления». И что в этой ситуации делать?  Ничего особенно-
го, ведь так этот дождь, ветер и переменчивый климат с деревьями делают.  Правда, в данном конкретном слу-
чает работники «Коммунального управления» ситуацию разрешили – спиливание веток дерева проведено… О 
других деревьях, «находящихся под негативным воздействием», информации нет. 
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тянутся пока ещё ожидающие нового хозя-
ина стебли саженцев декоративных расте-
ний.  Таких здесь, на специализированных 
по видам растений полях, в горшки посаже-
но около семнадцати тысяч, и клиент может 
выбрать любой саженец из 750 хвойных и 
лиственных деревьев, кустарников, вьющих-
ся растений и многолетников.   

«Проводя параллели, можно сказать, 
что мы являемся такой как начальной шко-
лой растений, так как их сеют, размножа-
ют черенками и прививают в Калснавском 
дендрарии. Оттуда они через определенное 
время попадают к нам.  Ещё «детьми», но 
уже готовыми к «постоянному месту житель-
ства» у нового владельца. Пока такой ещё не 
нашёлся, о саженцах заботимся мы – поли-
ваем, выпалываем сорняки, потому что такие 
появляются и в горшках, удобряем, в случае 
необходимости формируем крону и, если это 
возможно, устраняем возникшие в процессе 
роста замеченные нами дефекты», – расска-
зала Байба, косвенно ответив и на вопрос, 
почему она выбрала именно эту профессию 
– стать садовником.  

ПОНЯТЬ «ЯЗЫК ТЕЛА» РАСТЕНИЯ  
«В отличие от живых существ, «язык тела» 

деревьев и кустарников, если можно так ска-
зать, заметить и понять гораздо труднее, так 
как растение только в течение длительного 
периода, к тому же косвенно, может сказать, 
что ему слишком много или слишком мало 
солнца, недостаточно влаги или слишком 
большая влажность; по соседству «живёт»  
неподходящее растение, обитает невыноси-
мый листовой паразит или хвойный грызун; 
что листья или корни у него сжигают непод-
ходящие удобрения», – Байба признаёт, что 
сравнение несколько преувеличено, так как 
коллеги в Калснаве обычно работают соглас-
но самым лучшим и строгим научным и агро-
техническим требованиям. 

Наша работа заключается в том, чтобы 
продолжить с той же заботой ими начатое, 
чтобы к постоянному владельцу попадали 
действительно здоровые, ухоженные сажен-
цы.  Если клиент пожелает, то мы можем дать 
совет, какие требования необходимо соблю-
дать в конкретный период ухода за сажен-
цем, так как могут быть разные нюансы даже 
в рамках одного вида”, –  считает Байба и 
добавляет, что выращивающие декоратив-
ные растения и кустарники становятся всё 
более знающими как в подготовке подходя-
щей почвы, так и в соблюдении  режима удо-
брения и полива, больше объяснять приходится только в том 
случае, если покупатель в своём саду хочет вырастить что-
то совсем экзотическое. Такое растение, какого «ещё нет ни 
у одного соседа».   

СРЕДИ МЕНЯЮЩЕЙСЯ КРАСОТЫ 
Гордясь многообразием своих предложений, которые к 

тому же доступны по весьма демократичным ценам, садов-
ница улыбается по поводу замеченных человеческих слабо-
стей: есть ощущение, что многие хотят купить «практически 
всё», что можно увидеть на полях саженцев питомника.  

 «Их трудно за это осуждать, так как и сама неравнодушна 
к великолепию, которое можно увидеть на полях, в которое, 
к тому же, вложен наш труд. Особо красивые они весной, но 
и в осени есть своя привлекательность, так как в это время 
меняется цвет листьев, а на некоторых деревьях и кустар-
никах появляются ягоды.  И даже зимой они радуют, потому 
что в это время необычные хвойные растения почти неверо-
ятно перекрашивают свою «одежду», –  Байба тут же пере-
ходит на более приземлённый язык, говоря, что проявление 
восторга лучше оставить посетителям, так как весна и осень 
для неё с коллегой обычно самый интенсивные период рабо-
ты, когда наряду с уходом за саженцами нужно ещё успеть 
обслуживать клиентов.   

Есть ли у садовницы какие-нибудь особо любимые расте-
ния, с которыми жаль расставаться потому, что они растут 
особенно красивыми или, возможно, требовали особой забо-
ты, спасая их от какой-нибудь болезни? На этот вопрос 
Байба предпочитает не отвечать, так как миссия питомника, 
с её точки зрения, предлагать людям длительное ощущение 
счастья на протяжении всей жизни декоративного растения.   

«Из-за этого стоит даже отказаться от саженца, который, 
возможно, самой хочется погладить. Зато какое удовлетворе-
ние испытает следующий выращивающий растение вместе с 
близкими и друзьями, радуясь за им посаженное декоратив-
ное растение! Потому что они в каждый час суток и времени 
года могут порадовать своим меняющимся внешним видом.  
Правда, это оно раскрывает только усердно ухаживающему 

У хорошего садовода – хороший сад 

за растением и наблюдательному человеку – не будет громко 
сказано – любящему своё растение человеку», возможно, не 
именно такими словами выраженному, но такой нюанс харак-
тера Байбы можно почувствовать.  И сама она признаёт, что 
она не оратор, а делатель, и именно сделанным в повседнев-
ной работе выражает своё отношение к «зелёным друзьям» 
и одновременно к людям.   

«НРАВИТСЯ. И ВСЁ!» 
Байба с семьёй живёт в Угале и каждый день на рабо-

ту ездит более тридцати километров вместе со знакомы-
ми людьми волости, которые работают в Вентспилсе, или 
использует общественный транспорт.  

И так с 2004 года, во время летних каникул обычно со 
старшей дочерью, которая всё же не выбрала специаль-
ность садовника, а пошла учиться на экономиста и в этом 
году уже заканчивает высшее учебное заведение. Младшая 
ещё учится в средней школе и, по словам Байбы, тоже не 
рвётся стать садовником.  Только на приусадебном участке с 
декоративными деревьями и растениями работали родители 
Байбы, обе сестры и двое братьев выбрали не связанные с 
сельским хозяйством или только косвенно к нему приближён-
ные профессии.  Тогда откуда такая любовь к работам в саду 
возникла у родившейся в Сигулде Байбы, которая только в 
возрасте начальной школы вместе с семьёй переселилась в 
богатое лесами Угале.   

На этот вопрос у Байбы есть совершенно исчерпывающий 
и однозначный ответ: “Мне эта работа нравится, и этим всё 
сказано!». На просьбу конкретизировать, какой именно из 
этапов выращивания и ухода за растениями ей больше всего 
нравится и удаётся, Байба отвечает ещё лаконичнее: «Все!». 

ПРЕЖДЕ ВСЕГО РАБОТА, ПЛОДЫ ПОТОМ 
Считается, что садовники и выращивающие деревья обыч-

но немногословны, а иногда даже становятся своего рода 
суровыми, так как в принципе не уважают в наше время 
довольно часто встречающихся «модных людей», которые 
с минимальными усилиями везде и всюду хотят достичь 

денежного результата.  
«Наша профессия от делателя требует добросердечной 

мудрости, терпения и направленных на длительную рабо-
ту вложений», Байба приводит в пример существующие 
установки LVM, в правильности которых она убедилась на 
практике.  

В Попеском питомнике LVM «Семена и саженцы» есть 
измеряемые миллионами саженцев посадки сосны, ели, 
берёзы и чёрной ольхи, которые предназначены для лесо-
восстановления в Латвии, их для использования древесины 
можно будет использовать только через многие десятилетия.  

«В отличие от таких будущих лесонасаждений сосен и елей, 
жизнь декоративных растений сравнительно короче, однако 
они могут служить прекрасным примером, когда вы рассказы-
ваете детям, что результат получения красивой кроны деревь-
ев или в виде вкусных плодов достигается только с помощью 
длительной и тщательной работы в течение многих лет», – 
Байба признаёт, что именно поэтому особенно радуется, когда 
за покупкой к ним приезжает вся семья.    

«Понятно и желание молодых людей осмотреть располо-
женное на полях многообразие саженцев и затем пытать-
ся «уговорить» родителей купить всё им понравившееся.   
В случае необходимости прихожу на помощь родителям, 
чтобы объяснить, сколько огромной работы в течение долгих 
лет потребует уход за растением. Я не психолог, но доволь-
но смело могу сказать, что решимость детей ухаживать за 
саженцем идёт от всего сердца и ей можно действительно 
верить. Если это так, то остаётся только пожелать счастли-
вого пути вместе с покупкой», – Байбе жаль, что не хватает 
времени, хотя бы проходя мимо, посмотреть, как выполня-
ются обещания ухаживать за саженцами хотя бы здесь же, 
в Вентспилсе, но визуально пышности и великолепия поса-
док, безусловно, становится всё больше. Она видит в этом 
и часть своей работы и работы коллег, ведь не зря в наро-
де популярна поговорка: «У хорошего садовода – хороший 
сад!».   

В ПОДАРОК – ЗЕЛЕНЬ ЛИСТВЫ В БУДУЩЕМ 
«Поэтому хочется верить, что тот человек, который в дет-

стве в своём дворе посадил, дуб, можжевельник, рябину или 
вяз, никогда из Латвии безвозвратно не уедет.  Потому что 
нигде в мире не хорошо так, как в собственноручно посажен-
ном саду”, – уверена Байба.  

Садовница признаёт, что, по её мнению, хорошая практика 
– преподнести человеку на юбилей подарочную карту питом-
ника декоративных растений, особенно, если известно, что 
на земельном участке близкого человека или друга есть сво-
бодное место для посадки насаждений.  

«Для такого рода подарков у нас есть самые широкие воз-
можности выбора, с каким деревом, декоративным кустарни-
ком или ягодниками он годами, а, возможно, и десятилетия-
ми будет вспоминать дарителя.   В последующие годы можно 
будет наблюдать вместе и проводить незабываемые минуты 
под медленно разрастающейся листвой, в увитой зеленью 
винограда беседке, а это может быть и горстка ягод жимо-
лости, ирги или каких-нибудь других ягод, которыми сможете 
насладиться в компании уже следующим летом», – с улыб-
кой говорит Байба и добавляет, что популярными в послед-
нее время съедобными ягодами жимолости, как и положено, 
уже до Янова дня, в Угале лакомится вся её семья. 

Великолепие хвойных декоративных растений. 

В дружбе с елью змеевидной, которая может вырасти около двадцати  
метров в высоту. 
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Именно так – неполные две недели 
назад мы встретили астрономиче-
скую весну и день, когда древние 
латыши отмечали Великий день. Тот 
момент, когда день и ночь одина-
ковой продолжительности, и день 
начинает свое победное побед-
ное шествие, свет побеждает тьму. 
Позднее этот Великий день или 
Пасху «перенесли», и в современ-
ном мире Пасха связана с христиан-
ским календарём – страданиями и 
распятием Христа и праздником Его 
воскресения. В этом году мы будем 
отмечать Пасху через три недели, 
21 апреля.   

В конце этой недели можно 
будет вдоволь попеть и 
покататься на качелях на 
мероприятии в ожидании 
весны в Культурном цен-

тре. Оно пройдёт в субботу, 30 марта, 
в 14.00. К тому же это будет не про-
стое певческое мероприятие только о 
весне. Знали ли вы, что многие наро-
ды начинают отсчёт нового года не как 
мы – зимой, а именно весной? Многие 
помнят, что когда-то в это время 
новый год встречали персы, немно-
гим ранее народы далёкой Азии. В 
древности так оно было и у нас. И на 
этом певческом мероприятии можно 
будет покачать родившийся весной 
новый год с помощью богатства колы-
бельных песен в исполнении фоль-
клорных групп «Лайпа» и «Здравица». 
Организаторы мероприятия обещают, 
что можно будет и угоститься аромат-
ными травяными чаями, и пожелать 
этому новому году «расти» сильным!  

В воскресенье в Вентспилсе снова 
будет царить долгожданная опера. 
Латвийский национальный театр 
оперы и балета привезёт и пока-
жет в «Юрас варты» комическую 
оперу мастера бельканто Гаэтано 
Доницетти “Дон Паскуале». Это 
весёлая история о том, как пожило-
го холостяка разыграли врач и его 
сестра – молодая, красивая вдова, 
которая в финале выходит замуж за 
изнывающего о любви к ней племян-
ника Паскуале.  Билеты ещё можно 
купить!  

Между прочим, за час до нача-
ла оперы там же, в галерее «Юрас 
варты” состоится встреча с художни-
ком Андрисом Витолиньшем, работы 
которого сейчас можно посмотреть. 
Они очень интересные. На выстав-
ке представлены крупноформатные 
картины, которые открывают осоз-
нанный переход автора от переноса 
реальных архитектонических струк-
тур в живописи к абстрактному орна-
ментализму. В работах доминирует 
тема природы.  

Театральное искусство задаст тон 
и на новой неделе – в Вентспилсе 
можно будет посмотреть ещё два 
спектакля, из которых хотелось бы 
выделить спектакль Рижского рус-
ского театра «Муму». Режиссёрская 
работа Виестурса Кайриша получи-
ла широкое одобрение. Сильный, 
честный и добросердечный Герасим 
влюбляется в прачку Татьяну, одна-
ко старая госпожа по своей прихоти 
выдаёт девушку замуж за дворово-
го пьяницу Капитона. Все свои чув-
ства Герасим выливает на малень-
кую собачонку Муму, которая, в свою 
очередь, реагирует на любовь и пре-
данность. Барыне Муму не нравится, 
и она приказывает собачку утопить, 
но Герасим возвращается в деревню, 
где живёт в одиночестве. Интересно, 
как В. Кайришс изобразил рассказ 
в стиле Бунраку – традиционной 
формы кукольного японского театра. 
Только ради этого стоит посмотреть 
спектакль! 

На 
полпути 
до Пасхи

В 1914 году местные капита-
ны судов и те, кто желал спо-
собствовать развитию мореход-
ства, «основали новую судоход-
ную фирму «Martinson Ko», кото-

рая недавно приобрела двухмачтовый паро-
ход «Amanda», построенный в 1889 году в 
Шотландии. Пароход имеет длину 250 футов, 
ширину 25 футов, построен из стали с желез-
ным покрытием. Вместительность 2300 тонн. 
Капитан – В. Цирулис, в команде 20 человек» 
(«Ventspils Apskats»). Приобретенный паро-
ход в середине марта зашел в Вентспилсский 
порт. 

МЕТЕЛИ И НАВОДНЕНИЯ
В начале марта 1915 года здесь начались 

метели, которые наблюдались в течение 
нескольких дней. Газета «Курземе» писала, 
что глубина снежного покрова на окраинах 
леса кое-где превышала полтора метра! В 
деревнях возле жилых домов и обществен-
ных зданий были размещены лодки, чтобы 
в случае стремительного таяния снега люди 
могли передвигаться на лодках. 

Несмотря на то что более полугода в 
Европе шла война, Вентспилс она еще не 
затронула, поэтому вентспилчан больше 
заботили последствия угрожающего подъ-
ема уровня воды в Венте. Устье Венты в 
первые дни войны было перекрыто торго-
выми судами среднего размера, некоторые 
из которых были затоплены вместе с гру-
зом. «Из-за перекрытия устья Венты, как это 
было в конце лета после ливней, уровень 
воды в Венте быстро поднялся и превысил 
среднюю норму на 4 фута (около 1,25 м), 
из-за чего на Венте возле затора образовал-
ся искусственный водопад, возле которого 
собирались жители, которые слушали шум 
падающей воды. Это наводит на мысль, что 
теперь, с весенним паводком, затор мог бы 
поднять уровень воды на 4 фута. Имеются и 
другие факторы, которые важны при обсуж-
дении опасности возможного наводнения; 
начиная со дня объявления войны и по 
сегодняшний день порт засорился как мини-
мум на 2–3 фута, из-за чего ожидается повы-
шение уровня воды. Арифметически получа-
ется, что Вента в этом году может выйти из 
берегов, преодолев больверки», – писали в 
«Курземе». Для того чтобы уменьшить опас-
ность наводнения, пароходик «Vindavec», 
начиная с 10 марта, ежедневно разбивал лед 
на нижнем участке порта, напротив кузницы 
инженеров. 

ДЕВЯТНАДЦАТЬ ИЗБИРАТЕЛЬНЫХ 
СПИСКОВ!

22 марта 1924 года в Вентспилсе гости-
ла балетная труппа Национальной 
оперы. Фрагменты из балетов «Пахита», 
«Щелкунчик», «Эсмеральда» и характерные 
танцы. 

Начато поднятие парохода «Russland», 
затонувшего в устье Венты в начале Первой 
Мировой войны. «Вентас Балсс» писала, что 
Департамент мореходства Кабинета мини-
стров доверил работы рижской фирме. Ее 
представители начали работу, несмотря на 
плохие погодные условия. Решено сначала 
разрушить и разрезать те части судна, кото-
рые находятся над водой, а корпус корабля 

Мартовские хроники минувших лет

Корабли «Amanda» и «Korea»
В начале марта 1909 года в 
«Ventspils Apskats» писали: 
«Самый большой пароход, кото-
рый когда-либо заходил в наш 
порт, – это, без сомнения, нахо-
дящийся сейчас в порту русско-а-
мериканский пароход «Korea», 
капитан Церпе. Пароход может 
принять 1000 пассажиров и 3944 
тонны груза. Пароход выгружает 
возле местного элеватора сель-
скохозяйственные машины и 
принадлежности для них, затем 
направится в Лиепаю, где примет 
пассажиров и груз для отправки в 
Америку». 

под водой взорвать и вытащить по частям. 
С 26 марта восстановлено движение 

поездов по узкоколейной железной дороге. 
Первый поезд, полный пассажиров, отпра-
вился в Мазирбе и дальше в Талси и Стенде. 
27 марта в свой первый рейс в году отпра-
вился товарный поезд в том же направлении; 
обратно он вез в город дрова. 

В марте 1931 года «Вентас Балсс» опове-
щает, что на выборы в думу подано 19 спи-
сков кандидатов, в котором 395 фамилий. 
Помимо традиционных списков, на этот раз 
списки подали избирательные объединения 
Галиньциемса, Курпниекциемса, Жажциемса 
и др., объединение еврейских граждан, союз 
немецких избирателей, список пострадав-
ших от войны, вкладчиков денег, застрой-
щиков, рыбаков и др. Жители Парвенты с 10 
кандидатами и еще, и еще. Для того чтобы 
сократить расходы на производство электри-
чества, в ту мартовскую неделю, когда были 
светлые лунные ночи, улицы не освещались 
– информирует дума. 

ЛЕСНАЯ ТОЛОКА И ПОЛ-ЛИТРА 
ШНАПСА 

В 1939 году, еще до начала Второй 
Мировой войны, во многих европейских госу-
дарствах, в том числе и в Латвии, объ-
явили режим экономии. В связи с этим 
устраивали много мероприятий, связан-
ных с экономией ресурсов. В марте 1940 
года несколько сотен вентспилчан отправи-
лись на толоку в лесах Платене, а также в 
Вентспилсское и Угальское лесничества. «В 
Платене поехали 32 учащихся старших клас-
сов Вентспилсской ремесленной школы под 
руководством инструкторов. Большое число 
работников вентспилсских учреждений и 
предприятий – более 250 человек – поехали 
на лесную толоку в субботу и воскресенье, 
среди них работники самоуправления со ста-
ростой города Екабсом Дзенисом во главе. 
На поезде в 
Элкшкенский 
лес Угальского 
главного лесни-
чества отпра-
вились работ-
ники «Латвияс 
банка» и 
«Кредитбанка». 
В следую-
щую суббо-
ту на толо-
ку отправят-
ся работники 
Вентспилсской 
б о л ь н и ч н о й 
кассы, сотруд-
ники редак-

ции «Вентас Балсс», персонал типографии Ф. 
Натиньша и еще многие работники вентспилс-
ских учреждений и предприятий» («Ventas Balss», 
5 марта 1940 года). Интересно: на собрании 
вентспилсского ссудо-сберегательного обще-
ства «Кредит» председатель правления Фрицис 
Олюкалнс призвал членов общества – носителей 
нелатышских фамилий – срочно заменить их на 
латышские, «чтобы к следующему собранию все 
были с латышскими фамилиями!». 

В марте 1943 года «Вентас Балсс» в корреспон-
денции под заголовком «Вентспилсские юноши 
участвуют в тотальной войне» пишет: «На ул.  
Вадоня, 18, в бывшем Доме профсоюза собрались 
юноши определенного возраста, чтобы, откликнув-
шись на призыв, зарегистрироваться для выпол-
нения обязательств в тотальной войне. Многих, 
кто уже занят в важных хозяйственных работах, от 
призыва освободили или полностью, или до опре-
деленного времени». 

В марте 1945 года, когда конец войны был уже 
очевиден, в Вентспилсе, которого не коснулись 
бои, назло тревоге и бедности, местная пресса 
пишет не только о событиях на фронте, что чаще 
всего не соответствует действительности, но и о 
событиях культурной жизни города. «В кинотеа-
тре «Айна» (ранее «Колизей», в советское время 
«Комсомолец») состоялся концерт для помощни-
ков воздушных сил. В концерте приняли участие 
певцы A. Ширмане, А. Ване, А. Ванагс, Р. Пелте, 
Э. Майорс и Р. Карклиньш, концертмейстеры A. 
Maдревицс и Я. Бишерс. Обширную концертную 
программу, в которую были включены преимуще-
ственно латышские народные песни, слушатели 
приняли с большой отзывчивостью».  И здесь же: 
«Одновременно с карточками на дополнительную 
норму продуктов работающим обоих полов стар-
ше 20 лет будет выдана норма водки в объеме 
полулитра, мужчинам – норма папирос за март, 
30 шт. Водку для каждого места работы можно 
будет получить в магазине на ул. Вадоня, 17, вза-
мен сдав соответствующее число пустых бутылок 
и пробок». 

Кинотеатр на улице Пилс (ныне «Кино Рио») находится более ста лет. Вначале 
он назывался «Нордпол», или «Северный полюс», после Первой Мировой войны – 
«Колизеум», позднее «Колизей», в 1939 году (в период, когда названия и фамилия заменя-
ли на латышские) его переименовали в «Айна», после Второй Мировой войны, во вто-
рой половине 40-х гг. – в «Комсомолец». С начала 90-х гг. и до сегодняшнего дня назва-
ние менялось еще несколько раз. На фото – начало 50-х годов прошлого века. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92,

Ventspils, 
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Шаг к отставке Ушакова 
Министерство охраны окружающей 
среды и регионального развития кон-
статировало ряд возможных наруше-
ний закона, по поводу которых рижско-
му мэру Нилу Ушакову поручено пре-
доставить пояснения в течение недели. 
После того как будут получены ответы 
от Ушакова, министр Юрис Пуце при-
мет решение о дальнейших действиях, 
которые, скорее всего, будут означать 
снятие мэра с занимаемой должности. 

В Европу – 246 кандидатов 
На предстоящих выборах в 
Европарламент от Латвии примут уча-
стие 16 партий. На восемь мест, пред-
усмотренных для нашей страны, будут 
выдвинуты 246 кандидатов. 

ПНН можно будет вернуть 
позднее 
Сейм принял изменения в законе о подо-
ходном налоге с населения, которыми 
установлено, что налоговую доплату, кото-
рая указана в декларации о доходах за 
2018 и 2019 гг., можно будет перечислить 
до 1 декабря 2020 года. Это будет касать-
ся тех плательщиков, у которых долг воз-
ник в результате изменений дифферен-
цированного необлагаемого минимума, в 
том числе, получателей маленькой зар-
платы и авторского вознаграждения, если 
эти лица не получают иных доходов. 

На место Цимдарса 
назначена Берзиня 
В должности председателя Центральной 
избирательной комиссии (ЦИК) Сейм 
утвердил Кристине Берзиню, которая до 
сих пор исполняла обязанности руко-
водителя Отдела информации ЦИК. 
Прежний руководитель Арнис Цимдарс, 
который проработал в должности более 
20 лет, получил поддержку только со 
стороны оппозиции.  

НДС на овощи не окупился 
Уменьшенная ставка налога на добав-
ленную стоимость на латвийские овощи 
и фрукты оказалась неэффективной, 
сказал министр финансов Янис Рейрс 
в интервью агентству LETA. В итоге 
бюджет 2018 года недополучил 3,8 млн 
евро. Причина: в первые три месяца 
цена на овощи уменьшилась, а затем 
вернулась на прежний уровень. 

Повторно подана инициатива 
об автоматическом 
присвоении гражданства 
детям неграждан 
Президент страны Раймондс Вейонис 
повторно подал в Сейм инициати-
ву о прекращении присвоения стату-
са неграждан детям неграждан, родив-
шимся после 1 января 2020 года, и при-
знании их гражданами Латвии, если 
родители ребенка не приняли решение 
о необходимости получения граждан-
ства другой страны и ребенок не явля-
ется гражданином другой страны. 

Обещают уменьшение счетов 
за электричество на 20% 
После отмены Компонента обязатель-
ной закупки (КОЗ) счета за электриче-
ство в 2020 году могли бы уменьшиться 
на 20%, предполагает министр экономи-
ки Ральф Немиро. Порядок отмены КОЗ 
он обещает рассматривать комплексно, 
чтобы наибольшую пользу она принес-
ла жителям. 

Новая модель 
здравоохранения –  
в следующем году 
Единая корзина услуг здравоохранения 
начнет функционировать со следующе-
го года; предполагается на 1% увели-
чить взносы социального страхования 
для альтернативных налоговых режи-
мов, планируется, что это принесет в 
бюджет 6 млн евро ежегодно. Для тех, 
кто не делает взносов, будет установ-
лен обязательный платеж – 43 евро. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

автотранспорт премиум-класса и т. 
д.). Tретье – то, что непозволитель-
но Управлению Рижского свободно-
го порта, с размахом осуществляется в 
Управлении Вентспилсского свободного 
порта. Уголовное дело в отношении бывше-
го управляющего Рижским свободным пор-
том Л. Логинова и его заместителя Печакса 
за использование служебного положения в 
корыстных целях (незаконные пожертвова-
ния и незаконная выплата премий) сейчас 
находится в производстве. Согласно реше-
нию Рижского окружного суда в 2017 году, 
Логинов и Печакс должны вернуть незакон-
но потраченные средства на общую сумму 
856 951 евро, а за использование служеб-
ного положения наложен штраф: 45 600 
евро должен выплатить Логинов, 34 200 
евро – Печакс. Процесс продолжается. Но 
в то же время политики и ответственные 
институции неизвестно почему допускают, 
что Управление Вентспилсского свободно-
го порта на рекламу указанных и руководи-
мых Лембергсом спортивных организаций, 
обществ, медиа, газете «Вентас Балсс» 
обеспечивает не менее 1,5 миллиона евро 
в год.  

 
ООО “OЛИМПИЙСКИЙ ЦЕНТР 
«ВЕНТСПИЛС»” УЖЕ БАНКРОТ?  

ОЦ «Вентспилс», принадлежа-
щий Вентспилсской городской думе и 
Латвийскому Олимпийскому комитету, соби-
рается строить очередное спортивное соо-
ружение – грандиозный плавательный бас-
сейн. В публичном пространстве говорится 
о плохом министре образования и науки И. 
Шуплинске, которая собирается прекратить 
развитие строительства планируемых спор-
тивных сооружений. Не секрет, что значи-
тельный вклад в кампанию, направленную 
против И. Шуплински, вносят Вентспилсская 
дума, ОЦ «Вентспилс» и поддерживаемые 
ими представители спортивной жизни. Все 
делается вроде во имя вентспилсского 
спорта, если бы не… 

Если бы не тот факт, что финансовая 
ситуация в ОЦ «Вентспилс» и без строи-
тельства новых объектов не оценивалась 
как банкрот. ОЦ «Вентспилс» без суще-
ственной поддержки самоуправления и 
государства не смог бы обеспечить даже 
половины затрат на управление спортивны-
ми сооружениями. Не менее 2 млн евро в 
год, которые выделяются спорту, расходу-
ются на оплату коммунальных платежей и 
другие потребности, связанные с содержа-
нием объектов спорта и развлечений, но, 
несмотря на это, каждый год убытки ОЦ 
«Вентспилс» составляют около 1 млн евро. 
ОЦ «Вентспилс» работает неэффективно 
и, по сути, давно уже является банкротом. 
Сам подход – спортивное финансирование 
направлять на покрытие текущих расходов, 
связанных со спортивными сооружениями, 
весьма неэффективен, расточителен, при-
водит к деградации спорта. 

Государство и самоуправление должны 
поддерживать спорт, а не покрывать расхо-
ды на содержание непродуманных спортив-
ных сооружений, которыми управляют рас-
точительно. В результате такого подхода ОЦ 
«Вентспилс» не заинтересован в эффек-
тивном управлении спортивными сооруже-
ниями, в свою очередь, спорт осознанно 
держится на голодном пайке. Истинный 
хозяин дотации, предназначенные для ОЦ 
«Вентспилс», направил бы на развитие 
видов спорта, чтобы они могли сами выби-
рать, какие услуги инфраструктуры и у кого 
будут приобретать – у ОЦ «Вентспилс» или 
другого держателя спортивной инфраструк-
туры, который способен обеспечить лучшее 
предложение. 

КТО ДОЛЖЕН ОТВЕЧАТЬ? 
В Вентспилсе вопросы развития и попу-

ляризации спорта координирует первый 
заместитель председателя Вентспилсской 
городской думы по вопросам сотрудниче-
ства Гунтис Блумбергс. 

Схемы «Ригас сатиксме» в Вентспилсе. 
ОЦ «Вентспилс», по сути, уже банкрот 

Содержание и развитие спортивных соо-
ружений обеспечивает ОЦ «Вентспилс», 
владельцами которого являются 
Вентспилсская городская дума и Латвийский 
Олимпийский комитет во главе с его прези-
дентом Алдонисом Врублевскисом. 

За развитие видов спорта отвечает 
Управление спорта Вентспилсской город-
ской думы и спортивная школа «Спарс», 
находящаяся в ведении Управления 
образования. 

Председатель Вентспилсской городской 
думы Айварс Лембергс, первый замести-
тель председателя Вентспилсской город-
ской думы по вопросам инфраструкту-
ры Янис Витолиньш, первый заместитель 
председателя Вентспилсской городской 
думы по вопросам сотрудничества Гунтис 
Блумбергс и заместитель председате-
ля Вентспилсской городской думы Дидзис 
Ошениекс являются членами правления 
Вентспилсского свободного порта, которых 
назначила Вентспилсская городская дума; 
они обеспечивают многомиллионную под-
держку со стороны Свободного порта ООО 
«Футбольный клуб “Вентспилс”» и обществу 
«Баскетбольный клуб “Ventspils”».

Айварс Лембергс одновременно явля-
ется членом Исполнительного комитета 
ЛОК и президентом БК «Вентспилс».  Янис 
Витолиньш – член совета БК «Вентспилс». 
Гунтис Блумбергс является вице-президен-
том БK «Вентспилс» и в период с 2012 по 
2018 гг. был президентом ФK «Вентспилс». 

Только эти господа точно знают, сколь-
ко средств направляется вентспилсскому 
спорту, из каких источников и на какие цели 
эти финансы расходуются, так как много-
летние попытки со стороны оппозиции в 
Вентспилсской городской думе получить 
информацию были парализованы этими 
господами.  

Имеется информация, которая застав-
ляет усомниться в эффективном, разум-
ном расходовании средств, выделенных 
вентспилсскому спорту. Возможно, именно 
поэтому многолетнее политическое руко-
водство Вентспилсской городской думы 
старается не допустить информирова-
ния общественности о бесхозяйственно-
сти, которая имеет место под управлением 
Вентспилсского самоуправления, и, возмож-
но, случаях злонамеренного разбазарива-
ния средств. 

Без всестороннего аудита необходимо-
сти спортивных сооружений и видов спор-
та строить очередное спортивное соору-
жение в Вентспилсе безответственно 
и даже преступно. В противном случае 
существуют существенные риски, что рас-
точительное использование средств при-
ведет к существенным финансовым про-
блемам у Вентспилсской городской думы, 
в том числе, у ОЦ «Вентспилс», о которых 
уже свидетельствуют годовые отчеты ОЦ 
«Вентспилс».  

Принимая во внимание все выше-
изложенное, я публично задаю вопросы 
Вентспилсской городской думе и руковод-
ству ЛОК: 

• Сколько средств и из каких источни-
ков каждый год привлекается на  спорт в 
Вентспилсе и на какие цели они использу-
ются? Оказывают ли вентспилсскому спорту 
поддержку Управление Вентспилсского сво-
бодного порта, ГАО «Латвияс Дзелзцельш», 
ГАО «Латвияс валстс межи» и другие струк-
туры Вентспилсской городской думы и госу-
дарственного управления Латвии? Если да, 
то сколько и на какие цели идут эти финан-
совые средства? 

• Сколько, на какие цели и как были 
использованы средства, выделенные вент-
спилсскому спорту государством в 2018 
году? Завершены ли объекты инвестиций, 
если нет, то каковы причины? 

• Получали ли должностные лица ЛОК 
финансовые средства от Вентспилсской 
городской думы или ее структур? Если да, 
то какие конкретно, как долго, сколько и за 
что? 

• Оплачивает ли Вентспилсская город-
ская дума или ее структуры услуги извест-
ных в обществе лиц, которые связаны с 
лоббированием Вентспилса, в том числе, 
необходимости строительства новых спор-
тивных сооружений? 

• Сколько и за что ОЦ «Вентспилс» пла-
тит обществу «Вентспилсское агентство 
развития»? Сколько и за что общество 
«Вентспилсское агентство развития» пла-
тит Айварсу Лембергсу? 

• Покрывает ли государство, самоуправ-
ление и ЛОК убытки ОЦ «Вентспилс», свя-
занные с содержанием инфраструктуры? 
Если да, то в каком объеме и почему? Как 
вы охарактеризовали бы финансовую ситу-
ацию ОЦ «Вентспилс», если бы расходы на 
содержание инфраструктуры не было бы 
возможно покрывать благодаря финансиро-
ванию со стороны государства, самоуправ-
ления и ЛОК? 

• Насколько велики планируемые затра-
ты на содержание будущего плаватель-
ного бассейна? Из чего они складывают-
ся и из каких источников их планируется 
покрывать? 

• Обеспечено ли на находящих-
ся в Вентспилсе национальных спортив-
ных базах соответствующее статусу этих 
баз развитие видов спорта? Если нет, то 
почему?  

• Были ли от прежних функций ОЦ 
«Вентспилс» в 2017 г. и/или 2018 году отде-
лены функции поддержки спортсменов и 
какое юридическое лицо занимается этим 
сейчас? Кто, когда и почему принял такое 
решение? Как эти действия финансируются, 
какой надзор обеспечен?  

Айвис Ландманис,
депутат Вентспилсской городской думы



БК «Вентспилс» победил в 
регулярном чемпионате 
Баскетболисты БK «Вентспилс» 
стали победителями регулярно-
го чемпионата Латвийско-эстонской 
баскетбольной лиги. В последней 
домашней игре со счетом 91:82 они 
обыграли «Kalev/Cramo» (Таллинн). 
За сезон вентспилчане потерпели 
лишь одно поражение, когда прои-
грали в первой игре именно «Kalev/
Cramo».

Волейболисты – в ½ финала 
Вентспилсские волейболисты 
в решающей борьбе в пяти сетах 
со счетом 3-2 обыграли «Jēkabpils 
Juniori/JSS» за место в полуфинале 
плей-офф Латвийской национальной 
первой лиги. Самым результативным 
у вентспилчан стал лидер команды 
Кристапс Шепте, на счету которого 
22 очка. 

В завершение сезона – 
поражение в Даугавпилсе 
ХK «Вента–2002» завершил регу-
лярный чемпионат Лиги развития 
юниорского хоккея поражением в 
Даугавпилсе, проиграв лидерам лиги 
«Dinaburga» (2:6). Победу одержа-
ла «Dinaburga» (76 очков), на вто-
ром месте «Liepājas SSS» (63 очка), 
«Вента–2002» на третьем месте (62 
очка). 

Поражение в первом матче
В первом матче полуфинала чемпи-
оната по футзалу Латвийской первой 
лиги «Вентспилсская высшая школа» 
у себя дома со счетом 2:4 уступила 
«RSU/BAO-Dobele». Ответный матч 
состоится в воскресенье, 31 марта, 
в Добеле. 

У себя дома – победа и три 
разгромных поражения 
На турнире этапа Европейской моло-
дежной баскетбольной лиги U-14 в 
Вентспилсе хозяева – «Spars» одер-
жали одну победу и потерпели четы-
ре поражения, три из которых были 
разгромными – в матчах со значи-
тельно более сильными московски-
ми клубами. В общем зачете «Spars» 
занимает 6-е место среди 8 команд. 

Фавориты – «BĒRZI PLUS» 
и «ANZĀĢE/POPE»
Регулярный турнир чемпионата 
Вентспилса по баскетболу победой 
в общем зачете завершили «Bērzi 
Plus», одержав победу в 10 из 12 игр. 
Такой же баланс у «Anzāģe/Pope», 
а третьими с 9 победами стали 
«Baltijas Ekspresis». Лишь четверты-
ми являются нынешние чемпионы – 
«Ventspils Tehnikums».

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. э-почта:  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

В Ирбене, волости Анцес, расположен очень важный для науки объект 
– Ирбенский радиотелескоп. Его хозяином является Институт инженер-
ных наук Вентспилсской Высшей школы, и здесь действует 32-метровая 
(RT-32) полноповоротная параболическая антенна – восьмая по величи-
не в мире и самая большая в Северной Европе, и 16-метровая антенна 
(RT-16).  На содержание этого уникального объекта научной инфраструк-
туры ежегодно необходимо 343 000 eвро, и хотелось бы надеяться, что 
правительство Латвии все же найдет возможность изыскать средства в 
госбюджете.  

Ирбенскому радиотелескопу 
необходима поддержка правительства

В ВШ уже обратилась с такой 
просьбой в Сейм, и будем наде-
яться, что необходимые сред-
ства в госбюджете будут най-
дены. Потому что, если необхо-

димые средства не будут выделены, суще-
ствование Ирбенского телескопа окажется 
под угрозой, а значит, и государственные 
инвестиции на сумму более 8,4 млн на вос-
становление и развитие комплекса ради-
отелескопов. Напомним, что общие затра-
ты на реновацию RT-32, включая затраты 
партнеров, Вентспилсского самоуправле-
ния, софинансирование государства и ЕС, 
составили почти 16 млн евро. И сейчас 
делаются инвестиции в обработку против 
коррозии радиотелескопа RT-32, улучше-
ние рабочего помещения технического пер-
сонала и исследователей, а также в созда-
ние поля антенн. В свою очередь, упомя-
нутые 343 тысячи евро в год необходимы 
на покрытие расходов, связанных с комму-
нальными услугами, оплатой тепла, элек-
троэнергии, техобслуживания, охраны, экс-
плуатации оборудования и инспекции объ-
екта. На фоне общих инвестиций эта сумма 
не кажется чрезмерно большой для обеспе-
чения действия такого уникального объекта 
научной инфраструктуры. 

Нужно напомнить, что в 2015 году, когда 
торжественно подняли модернизированную 
антенну радиотелескопа RT-32, Латвийская 
Академия наук подчеркнула, что восстанов-
ление радиотелескопа является значимым 

событием в научной жизни 
Латвии, которое гаранти-
рует успешное участие 
Латвии в научных проектах 
Европейского космического 
агентства. При помощи двух параболиче-
ских антенн осуществляются наблюдения 
за солнечной активностью, радиолокация 
астероидов и близких к Земле искусствен-
ных тел – спутников и космических облом-
ков, а также наблюдения за межзвездной 
средой. С 2016 года Ирбенские радиоте-
лескопы включены в единую сеть радиот-
елескопов Европы, которая является круп-
нейшей подобной сетью в мире. В февра-
ле 2013 года специалисты Вентспилсского 
международного центра радиоастрономии, 
используя антенну Ирбенского радиотеле-
скопа RT-32, приняли участие в уникаль-
ном международном мероприятии, наблю-
дая за астероидом 2012 DA14, который 
приблизился к Земле на расстояние 27 000 
километров.  

Ирбенский комплекс радиотелеско-
пов является значимым объектом не толь-
ко для науки и исследовательской дея-
тельности, он интересует и туристов. В 
Ирбене отправляются гости не только из 
Латвии и соседних государств – Литвы и 
Эстонии, но и путешественники из Швеции, 
Великобритании, Польши, Германии, 
Канады и даже Австралии. Но этому не при-
ходится удивляться, поскольку у Ирбенского 
локатора интересная история. 

Параболическая антенна радиотелеско-
па была построена в шестидесятые годы 
прошлого века для нужд Министерства 
обороны СССР и до самого 1994 года 
функционировала как секретный военный 
объект под названием «Звездочка». В ее 
задачи входила радиоразведка и пере-
хват связи от искусственных спутников 
связи. Из-за засекреченности объекта точ-
ные и полные данные о его деятельности 
и функциях не сохранились. Когда рус-
ская армия покинула объект, ему грози-
ла судьба локатора в Скрунде – демон-
таж, но благодаря протестам и энтузиаз-
му латвийских ученых объект переняло 
правительство Латвийской Республики, и 
было начато постепенное восстановление 
его деятельности, он был приспособлен к 
научно-исследовательским нуждам. Был 
создан Вентспилсский международный 
центр радиоастрономии, который, нахо-
дясь под крылом у Института инженер-
ных наук ВВШ, хозяйничает здесь до сих 
пор. Нужно отметить, что в этом меся-
це Латвийская Академия наук присвоила 
ведущему исследователю ВМЦР Иварсу 
Шмелдсу награду Фридриха Цандера за 
значительный вклад в развитие радиоа-
строномии в Латвии. 

В этом году Пасха ожидается поздно – 21 
апреля, но уже с 6 марта христианский 
мир соблюдает Великий пост, который 
продлится до самой Великой Субботы. 
«Ventspilnieks.lv» выясняла, какую пользу 
пост приносит нашему здоровью и почему 
рекомендуется его соблюдать. 

Пост для тела и души

Е сли строго соблюдать все посты, 
то выйдет намного больше ста 
дней в году. Но столько же дней 
приходится и на употребление 
сытной пищи. Полезен ли пост 

для здоровья? Во многом да. Но лишь в 
том случае, если его соблюдать правиль-
но. Неделями жить только на хлебе и чае 
не лучший вариант, хотя люди и пытаются 
выдержать это. Основная пища во время 
поста – каши и овощи. Большая часть людей 
легко переносит недостаток белка, и это не 
наносит вреда здоровью. Пост хорош и тем, 
что приходится употреблять в пищу фасоль, 
горох, чечевицу и сою, о которых в другое 
время мы напрасно забываем. Однако эти 
продукты полезны для здоровья, особен-
но женского: бобовые содержат вещества, 
подобные эстрогену, которые благоприятно 
влияют на гормональный фон. 

ПОСТ КАК ДИЕТА
Большинство людей слово «диета» свя-

зывают с отказом от чего-либо, причем с 
конкретной целью – избавиться от лишне-
го веса. И в этом отношении пост очень 
эффективен. Известно, что все диеты 
активно действуют в начале, потом их вли-
яние становится более ровным. Это свя-
зано с тем, что ощутимые перемены спо-
собствуют улучшению обмена веществ и 
уменьшению веса. Затем организм адапти-
руется, еда становится для него привычной, 
и эффект исчезает. Однако если время от 
времени привычный режим питания чере-
дуется с постами, организм регулярно пере-

живает своего рода встряску. Употребление 
во время поста постных продуктов приводит 
к уменьшению калорий. В свою очередь, 
переход от постной пищи к скоромной и рез-
кое увеличение в рационе животного белка 
стимулирует обмен веществ и способствует 
уменьшению лишнего веса. Конечно, если 
жирного человек употребляет в меру. 

ОЧИЩЕНИЕ ТЕЛА И ДУХА 
Некоторые считают, что смысл поста в 

очищении организма, и воспринимают его 
как более щадящий вариант голодания. На 
самом деле цель поста – очистить челове-
ка духовно. Однако и очищение организма 
во время поста приносит очевидную поль-
зу. Хотя бы потому, что воздержание от при-
ема в пищу животных жиров способствует 
снижению уровня холестерина в крови – это 
наблюдается у всех, кто держит пост. В свою 
очередь, повышенное содержание клетчат-
ки в продуктах растительного происхожде-
ния помогает очистить всю пищеваритель-
ную систему. И наконец, если мясо ускоряет 

обмен веществ, то более бедная калориями 
растительная диета, наоборот, замедляет его, 
таким образом продлевая человеку жизнь. 

Нужно отметить, что послабления в посте 
церковь установила для беременных жен-
щин, детей до 14 лет, больных, а также 
людей, которые занимаются очень тяжелым 
физическим трудом.  

С БОЖЬЕЙ ПОМОЩЬЮ...
В отличие от любой диеты, верующие 

люди переживают пост сравнительно легко, 
и тому есть несколько объяснений. Первое 
и важнейшее: Господь помогает. Второе, не 
менее важное: ты не один. Весь верующий 
мир вместе с тобой. Третье: продуманная и 
с годами гармонизированная система. Если 
соблюдать традицию поста, насчитываю-
щую не одно столетие, то человек обезопа-
сит себя от любых излишеств и не нанесет 
вреда своему здоровью. 

Существенное отличие и в том, что диета 
придумана людьми, а пост – установлен 
Богом. Если человек понимает, что еда для 

него важнее объема талии, диету можно 
с легкостью нарушить или махнуть на нее 
рукой. Однако к посту никто так не относит-
ся. Пост возлагает на человека ответствен-
ность, и одновременно Господь дарует силу, 
а вместе с тем и здоровье, как физическое, 
так и духовное. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Рижская дума, «Ригас сатиксме» и другие столпы столичной 
жизни практически уже стали синонимами словосочетания 
«повальная коррупция». Даже не имеющий отношения к заку-
лисью большой политики рядовой гражданин, читая очеред-
ные, попавшие в публичное пространство «откровения» об 
очередных, растворившихся где-то воздухе миллионах, уже не 
удивляется –  говоря, ну откуда же иначе они у них появляют-
ся, так оно и бывает…   Также новости об особо приближенных 
правящих партий, которые занимают практически все важные 
столичные должности, больше не вызывают даже ухмылки. 
Скорее сожаление, что имеющие власть, деньги и славу прави-
тели потеряли любое чувство меры и хорошего вкуса.  

Труднопостижимые цифры
что остаётся, только спросить: но как так может быть? Игнорируя 
любые нормы управления и государственного устройства, игно-
рируя не только здравый смысл, но и энное количество статей 
законов. И за это – ничего не будет. Почти как в том популярном 
тосте, циркулирующем среди политиков: пусть у тебя всё будет, а 
тебе за это ничего не будет! Нет иллюзий по поводу того, что даже 
в момент, когда кто-то предстанет перед судом, ситуация может 
измениться к лучшему. Так как всегда найдётся какая-нибудь оши-
бочно поставленная в судебном иске запятая или неудачно сфор-
мулированное предложение — это может стать причиной, почему 
судебный иск должен быть отклонен, а судебные дебаты превра-
щаются не в рассмотрение дела по существу, а в рассмотрение 
вопроса, почему, видите ли, у адвоката или обвинителя пиджак не 
того цвета. Суду остаётся только махнуть рукой – разбирайтесь 
сами, так как закон такой, а не иной!  

Правда, профессиональные юристы и специалисты в вопросах 
юриспруденции говорят, что с законами как раз всё в порядке. Они 
приняты и утверждены в доме Сейма согласно всем стандартам 
цивилизованного Западного мира.  Было бы только желание в них 
углубиться и использовать их. Но, видимо, проблема в другом –  
способность и умение доказывать правонарушения, а также жела-
ние самих слуг закона углубиться и использовать законы.  И, самое 
существенное, выполнять уже принятые судебные решения. Если 
виновные это не делают добровольно, то принудительно.  Потому 
что не должно быть такой ситуации как в Риге или в Вентспилсе 
– вроде как законом установлено ограничение занимать какую-ли-
бо должность, вроде как вступило в силу решение об установле-
нии такого ограничения, но в то же самое время все видят и знают, 
что оно по существу не выполняется.  И прокуроры или судьи ради 
собственного покоя или по какой-то другой причине делают вид, 
что ничего не видят, что в жизни оно выполняется в лучшем слу-
чае формально, а в худшем – вообще не выполняется. В свою 
очередь какому-нибудь «придирчивому» депутату оппозиции толь-
ко укажут: ну что вы ещё от нас хотите, мы ведь ограничение или 
решение приняли… 

Если бы наши собственные законы выполнялись не формаль-
но, а по существу. Если бы контролирующие учреждения и право-
охранительные органы рассматривали бы дела, руководствуясь 
не бумагами, а проблемами реальной жизни.  Если бы наказания 
были бы строже и применение наказаний, выражаясь современ-
ным языком, было бы «бескомпромиссным».  Если бы исчезнув-
шие миллионы (о которых все знают, куда они в действительности 
делись) действительно бы искали там, где они находятся, а не в 
графах формальных отчётов.  Если бы были выполнены все эти 
«если», то не пришлось бы простому гражданину с удивлением 
спрашивать: «Ну, скажите, как так может быть?». 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Инсценировали «Желудёк» 
В честь замечательной писательницы и 
иллюстратора сказок Маргариты Старасте 
воспитанники дошкольных учреждений обра-
зования подготовили и продемонстрировали 
музыкальную постановку «Желудёк». 

Вакансии 
Проходят конкурсы на вакантные должно-
сти директора Дома творчества и руководи-
теля Социальной службы. 

Литературный конкурс

Музей объявил литературный конкурс «Pe 
mums ventiņos». На конкурс будут принимать 
ранее не публиковавшиеся работы, напи-
санные на тамниекском диалекте (вентский 
говор). 

Понизят бордюры 
Для того чтобы облегчить передвижение с 
детскими колясками, на нескольких улицах 
города понизят бордюры на тротуарах и 
сделают пандусы. 

Школьники летом будут работать
Государственная служба занятости прини-
мает заявки от работодателей, которые гото-
вы летом принять на работу школьников. 

Улучшат освещение 
На улице Пилс планируется улучшить улич-
ное освещение. 

Победили самые велеречивые 
Трое учащихся школ, принимавших участие 
в отборе конкурса сценической речи, заво-
евали право стартовать в финале, который 
пройдет в Риге. 

Новая мастерская
В пустовавшем помещении на углу улиц Пилс 
и Тиргус создана мастерская флористики. 

131 тысяча
На городских клумбах в этом году будут 
цвести более 131 луковичных цветка. Будут 
посажены и однолетние цветы. 

Изготовят домики для птиц
7 апреля в Детском городке пройдет ежегод-
ная толока по изготовлению птичьих доми-
ков, участвовать в которой приглашаются 
маленькие горожане. Материалы и инстру-
менты будут доступны на месте. 

Электронные карты
Муниципальное ООО «Вентспилс рейсс» 
с 1 апреля будет предлагать электронные 
проездные карты, которые предусмотрены 
для проезда в вентспилсском обществен-
ном транспорте. 

Гости из Рои 
Во время поездки по обмену опытом педа-
гоги из школ Рои посетили несколько город-
ских школ и Дигитальный центр. 

Новые краны свободного доступа
На кладбище Приежгала начато строитель-
ство сети водоснабжения. Будет сдела-
но также три новых крана для свободного 
доступа к воде. 

Легенда о поросенке
Воспитанники и педагоги детского сада 
«Сказка» подготовили спектакль по леген-
де, которая связана с Черным поросенком 
в замке. 

Задержан беглец
В Вентспилсском порту задержан прибыв-
ший из Швеции гражданин Латвии, который 
находится в полицейском розыске. 

Будут принимать отходы 
В конце недели Комбинат по благоустрой-
ству будет принимать у жителей опасные 
отходы – батарейки, аккумуляторы и т. д. 
В субботу мероприятие пройдет на левом 
берегу Венты, в воскресенье – на правом. 

И тогда возникает только один вопрос – знаете, как же 
это могло случиться, что никто, нигде и ни в коей мере 
этого не знал? Сотни миллионов евро из денег нало-
гоплательщиков, превышение должностных полномо-
чий и прикрытие всех действий… Как об этом можно 

было не знать? Но, самое главное, как так могло случиться, что и 
в настоящий момент, когда на свет появляются всё новые факты, 
по-прежнему никто еще, говоря простым языком, «не сидит»?  
Скорее даже наоборот – достаточным является аргумент, что «я 
же не знал».  Или в особо циничных случаях – «а вы докажите». 
И СМИ, и следователи только перебрасывают факты туда-сюда 
по зелёному бильярдному столу, пытаясь за что-то зацепиться и 
сложить “логическую цепь». Даже «новые политические силы», 
попадая в коридоры власти, оказывается, больше не могут в духе 
революционных традиций просто скинуть кого-то с должности или 
радикально изменить пандемию коррупции и покончить с явлени-
ем так называемых «своих».   

Но задаётся не вопрос «куда делись деньги?»  и «кто за это 
должен ответить?», нет, слышится только сравнительно лёгкое 
публичное «шепелявенье» из серии «за что мы могли бы ухватить-
ся?».  Правда, правовая беспомощность выражается не только в 
поисках рижских миллионов, уплывших в сетях запутанных схем 
офшоров и малых предприятий. Годами, здесь же в Вентспилсе, 
порядок практически идентичный – проекты, планы, строительные 
проекты или направления стратегического развития подчинены 
одной нашей клике, находящейся на вершине власти.  Это ниче-
го, что у нас, как и положено – с курземской прямотой – всё ещё 
проще.  Если, например, кому-то из депутатов оппозиции придёт 
в голову спросить – почему в графах бюджета вписаны такие-ся-
кие или иные цифры, то упомянутый депутат оппозиции не может 
даже надеяться на какой-нибудь вежливый ответ.  Так как будет 
сказано только следующее, что никакой информации вообще пре-
доставлено не будет. Тебе не положено.  

Почти как с миллионами столицы, с нашим «демократиче-
ским управлением» города происходит похоже. И единственно, 
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принципов государственного управления, 
установленных в Сатверсме. В результа-
те общее собрание судей Департамента по 
административным делам Верховного суда 
и Сенат Верховного суда в феврале 2019 
года в своих решениях о ситуации в само-
управлении города Вентспилса указали на 
несколько конкретных противоправных и 
недемократических мероприятий управле-
ния и организации работы самоуправления. 
Однако руководство Вентспилсской город-
ской думы, правящее большинство депута-
тов не только не принимают во внимание 
упомянутые решения, но и при непосред-
ственном участии администрации самоу-
правления продолжают в массовом порядке 
ограничения работы депутатов меньшин-
ства как в рассмотренных судом, так и в 
других противоправных секторах деятель-
ности самоуправления.   

Депутат Гиртс Валдис Кристовскис подчер-
кнул, что о происходящих в Вентспилсской 
городской думе противоправных действиях 
в отношении ограничения работы депутатов 
меньшинства в течение последних лет неод-
нократно сообщалось в Министерство охраны 
среды и регионального развития, однако во 
время работы предыдущего министра охра-
ны среды и регионального развития Каспарса 
Герхардса никаких действий по остановке 
или ограничению противоправных действий 
Вентспилсской городской думы не производи-
лось даже в тех случаях, когда Министерство 
охраны среды и  регионального развития 
само однозначно признало – работа само-
управления города Вентспилса не отвечает 
установленным в латвийских законах принци-
пам и порядку государственного управления.   

Депутаты меньшинства призывают правительство 
распустить Вентспилсскую думу

«Мы надеемся, что руководимое 
Кришьянисом Кариньшем правительство 
сможет разрубить этот гордиев узел и на 
деле докажет, что в Латвии будет править 
бескомпромиссный закон. Недопустима 
ситуация, когда в каком-то самоуправлении 
Латвии царит противозаконное, неограни-
ченное господство политического и админи-
стративного руководства, которое выража-
ет и поддерживает деморализующую обще-
ство, часто антигосударственную идеоло-
гию», – подчеркнул Г. В. Кристовскис.  

В заявлении правительству депутаты 
перечислили 15 наиболее характерных нару-
шений руководства Вентспилсской город-
ской думы. Наиболее широко известно игно-
рирование запрета суда Айвару Лембергсу 
выполнять обязанности председателя 
Вентспилсской городской думы.  Однако 
депутатам меньшинства в повседневной 
работе приходится сталкиваться с запретом 
на получение информации, с использовани-
ем ресурсов, как и информационных каналов 
только в интересах А. Лембергса и его депу-
татов большинства, с нарушениями в органи-
зации работы самоуправления, в том числе 
с  созданием не отвечающей закону струк-
туры самоуправления, которая ограничивает 
возможности полноценной работы депутатов 
меньшинства, с нарушениями в подготовке, 
обсуждении и процедуре принятия бюджета 
самоуправления и др.  Депутаты обращают 
внимание правительства и на противоправ-
ное разбазаривание средств самоуправле-
ния, его обществ капитала и Управления 
Вентспилсского свободного порта на нужды 
А. Лембергса.  Например, годами все эти 
институции вносили значительные платежи 
обществу «Агентство развития Вентспилса», 
в котором щедрую зарплату получает А. 

Лембергс. В период времени с 2007-2017 гг. 
А. Лембергсу в качестве оплаты труда было 
выплачено 859 618.45 евро.

Схожая схема также годами использо-
валась в контексте «действующей» в 
Вентспилсе «Ассоциации развития бизнеса», 
от которой А. Лембергс ежегодно получал 
около 200 000 евро, однако по неизвестным 
причинам Бюро по предотвращению и борь-
бе с коррупцией (KNAB), Государственная 
полиция, Прокуратура, Государственный 
контроль оставили эту ситуацию без надле-
жащего расследования. 

Депутаты меньшинства подчеркнули, что 
только во время этого созыва бесчисленное 
число раз устно и письменно запрашивали 
информацию как об упомянутых платежах, 
так и о реальной работе «Агентства развития 
Вентспилса» на благо города Вентспилса, 
однако никакого ответа не получили. “Это 
наглядный конфликт интересов и нецелесо-
образное, расточительное, а скорее всего – 
и противозаконное использование средств 
самоуправления», говорится в заявлении.  

«К сожалению, противозаконную деятель-
ность в организованной группе политиче-
ского руководства самоуправления и депу-
татов большинства полностью поддержи-
вает и способствует ей руководство адми-
нистрации самоуправления.  Оно обеспе-
чивает то, что годами систематически под-
держивается недемократическое и проти-
возаконное управление в самоуправлении 
города Вентспилса.  Мы призываем прави-
тельство оценить ситуацию и применить 
имеющиеся в его распоряжении инструмен-
ты для прекращения противозаконной дея-
тельности Вентспилсской городской думы 
восстановления законности», подчеркнул Г. 
В. Кристовскис. 
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Целитель АРТУРС ТИЛТИНЬШ  
4 апреля, с 13.00 ведёт приём в Вентспилсе, на 

улице Ганибу, 26. Гостиница   «Dzintarjūra»
Исцеление от биоэнергетических болезней, избавление от боли.  
Устранение зависимостей (алкоголизм, курение, азартные игры). 

Нейтрализация воздействия негативной энергетики  
(проклятие, сглаз, венец безбрачия). 
Возможна помощь по фотографии.  

Запись по телефону: 22460309

Вентспилс и вентспилчане известны по всей Латвии стараниями сделать своё жизнен-
ное пространство более ярче, зеленее и чище.  Наступило время, когда начинаем сажать, 
приводить всё в порядок и ликвидировать всё ненужное и старое ещё до весны во всём 
её великолепии. Весенние работы становятся все более популярными совместными 
мероприятиями. Что и когда планируется этой весной? 

40-е годы минувшего столетия стали для Латвии одними из самых трагических в отношении существования государства и самих латы-
шей. Государство как таковое было уничтожено, оккупационные власти стремились сломить и латышей. Наряду с войнами красная 
оккупационная машина дважды высылала в далекую Сибирь десятки тысяч латышей. Самыми ужасными были депортации 25 марта 
1949 года, когда в Сибирь было выслано более 42 000 человек. До сих пор было известно лишь о трех фотосвидетельствах трагиче-
ских событий, все их тайно снял Янис Индрикс во время депортации со станции Стенде. Теперь обнаружено и четвертое свидетель-
ство – маленькая фотокарточка, которая втайне была сделана незадолго до высылки с Вентспилсской железнодорожной станции. 

Только четвертое известное свидетельство. 
Кто эти люди на Вентспилсской станции?

Ф отография случайно обнаруже-
на в прошлом году, и этой вес-
ной, спустя 70 лет после тра-
гических событий, она впервые 
была выставлена на обозрение в 

Музее оккупации, где теперь будет находиться 
постоянно. На фотографии мы видим латыш-
скую семью на Вентспилсской железнодорож-
ной станции перед тем, как эшелон с 1161 
человеком увезли из Латвии далеко в направ-
лении Сибири. 

Фотография была обнаружена в прошлом 
году во время научной экспедиции, кото-
рой руководил докторант Социальных наук 
Латвийского университета Оскарс Грузиньш. 
Он занимается исследованием судеб детей, 
рожденных в военное время. Когда О. 
Грузиньш гостил в семье Кребс, Виргиния 
рассказала ему о судьбах представителей 
своего рода и, будто между прочим, показала 
небольшую фотографию, которую ее мама 
получила в 50-е годы минувшего столетия от 

высланных родственников. Исследователь 
сразу же понял, насколько уникальна и 
ценна эта маленькая фотография, в свою 
очередь, Виргиния Кребс (урожд. Кроя) пода-
рила ее музею. 

Кто эти люди на фото? Какая судьба была 
им предначертана? Где сделана фотогра-
фия? Это и многое другое исследователи 
уже выяснили. На фото запечатлены члены 
семьи Кройс, прежде чем их согнали в ваго-
ны для скота, – родители Марта и Вилис, а 
также их дочери Валия и Майга. Третья дочь 
Расма была помещена в другой вагон, так 
как ее взяли в Вентспилсе. Четвертая дочь 
Ольга с двухлетней дочкой Виргинией были 
единственными из семьи, кого не выслали и 
кто остался в Латвии. 

Семью Кройс депортировали в дале-
кую Омскую область, поселок Борисовск 
Шербакульского района. Их освободили 

через девять лет – в 1958 году. Обоим 
родителям было запрещено возвращаться в 
Латвию, они ушли из жизни в Сибири. В свою 
очередь, дочери вернулись в Латвию. Однако 
объединиться семье не удалось. Мать 
Виргинии о высланных родителях и сестрах 
говорить не хотела. Только став взрослой, 
Виргиния узнала о причине высылки. Однако 
встречались сестры редко, за годы, прове-
денные в депортации, они отдалились друг 
от друга. Трагическая история с печальным 
концом, несмотря на то, что почти всем уда-
лось вернуться на родину. Конечно, родную 
землю они увидели не такой, какой им при-
шлось ее покинуть, а под властью тех, кто 
сломал десятки тысяч жизней. 

В конце прошлого года Управлению Вентспилсского свободного порта после длитель-
ного ожидания наконец удалось найти съемщика для больших производственных поме-
щений на Кустес дамбис, где ранее действовало пользовавшееся щедрой поддерж-
кой Вентспилсской думы предприятие «Dendrolight». В производственных помещени-
ях площадью более 7000 кв. м, принадлежащих Вентспилсскому свободному порту, 
и на обширной прилегающей территории начал работать производитель продуктов 
деревообработки ООО «Latvian Port». Обещания прозвучали обнадеживающе, говори-
лось и о новых рабочих местах (до 25), однако в публичном пространстве звучат жало-
бы на то, что уже два месяца на предприятии сотрудникам не выплачивают зарплату. 
Предприятие молчит, а арендодатель – Вентспилсский свободный порт дистанцируется 
от выяснения этого вопроса. 

Сотрудники «Latvian Port» жалуются, что  
им не выплатили зарплату; Свободный порт 
как арендодатель держится в стороне

К ак и другие медиа, «Ventspilnieks.
lv» получила жалобу от сотрудни-
ка, пожелавшего сохранить аноним-
ность, что он не получил зарплату 
за два месяца. Руководство пред-

приятия, дескать, лишь обещает, что когда-ни-
будь все выплатит, но обещания не выпол-
няются. Некоторые работники искали помо-
щи в Государственной трудовой инспекции, 
но тщетно. До сих пор ничего не изменилось. 
Предприятие не комментирует прозвучавшую 
информацию, а арендодатель – Свободный 
порт на прозвучавшие публично замечания о 
том, что договор заключен с налоговым долж-
ником, поясняет: «Управление Вентспилсского 
свободного порта организовало открытый кон-
курс на аренду помещения на Кустес дамбис, 
30А, участвовать в котором мог любой пре-
тендент. ООО «Latvian Port» одержало побе-
ду в конкурсе, подав наилучшее предложение. 
Сдавая в аренду производственное помеще-
ние, Управление Вентспилсского свободно-
го порта преследует цель не только взимать 
арендную плату, но и, в первую очередь и 
главным образом, развивать производство, 
способствовать созданию новых рабочих мест, 
давая возможность заработать как жителям, 
так и при помощи налогов бюджету государ-
ства и самоуправления». 

Правда, ничего больше Свободный порт 
делать пока не собирается, хотя высказыва-
ет неодобрение. Эта ситуация может гово-
рить о том, что дела у предприятия идут не 
лучшим образом, и арендодатель мог бы 
поинтересоваться, каково финансовое поло-
жение у съемщика, является и будет ли оно 
стабильным: «К сожалению, вмешиваться в 
саму предпринимательскую деятельность, 
в том числе, в отношения предприятия с 
сотрудниками, Управление Вентспилсского 
свободного порта не имеет никакого права. 
Такая ситуация недопустима и не соответ-
ствует ни целям Свободного порта, ни целям 
самоуправления». 

Согласно информации в базе данных 

«Lursoft», в начале марта этого года ООО 
«Latvian Port» имеет как активные просро-
ченные платежи, так и актуальные акты ком-
мерческого залога, в свою очередь, долг по 
налогам достиг 32 296,55 eвро. Финансовый 
отчет за прошлый год еще не предоставлен, 
а в 2017 году налоговые платежи в государ-
ственный бюджет внесены не были. В свою 
очередь, ранее, в 2016 году, общие плате-
жи ООО «Latvian Port» в госбюджет достиг-
ли 2,77 млн евро, из них в виде подоходного 
налога с населения было уплачено 0,59 млн 
евро, в виде взносов обязательного государ-
ственного социального страхования – 2,17 
млн евро. Предприятие ранее действовало 
под названиями ООО «Latvian Housing» и 
ООО «DQS Latvia».

Kак ранее отмечали в Управлении 
Свободного порта, на производстве ООО 
«Latvian Port» в Вентспилсе занимаются 
деревообработкой и производством продук-
тов деревообработки. Ранее размещавшееся 
там предприятие «Dendrolight» занималось 
аналогичным видом деятельности. Начало 
было обнадеживающим, с предприятием свя-
зывало большие надежды и самоуправление, 
однако закончилось все неплатежеспособно-
стью. Предприятие было ликвидировано 15 
июля 2016 года. В процессе неплатежеспо-
собности были признаны требования креди-
торов на общую сумму 19,777 млн евро. 

На производстве как собственность 
финансовой институции «Altum» осталось 
все оборудование «Dendrolight». Как отмети-
ли в Управлении Вентспилсского Свободного 
порта: ««Altum» заключило с ООО «Latvian 
Port» договор о приобретении этого оборудо-
вания. Оборудование находится и использу-
ется в упомянутом производственном поме-
щении». Остается надеяться, что отношения 
предприятия и работников, если они дей-
ствительно так обострились, удастся нор-
мализовать, и предприятие станет успешно 
развиваться, так как новые рабочие места в 
городе очень нужны. 

Быть ближе к природе и помочь 
Вентспилсу стать зеленее

НЕ ВЫБРАСЫВАТЬ В ЛЕСУ, 
НЕ ПОЗВОЛЯТЬ РЖАВЕТЬ ВО 
ДВОРЕ, А СДАТЬ В СЕРВИС 

В нашей повседневной жизни нет недо-
статка в различных устройствах, оборудо-
вании и предметах быта, которые являются 
недружественными природе.  Посмотрите 
вокруг: холодильник, стиральная машина, 
газовая плита, бытовая химия, батарейки и 
т.п. О гаражах, подвалах и складах и гово-
рить не стоит… Куда всё это девать, когда 
срок годности истёк?!  Только не в лес! Есть 
две возможности.  Всё это можно отвезти 
на специальные сортировочные площадки, 
а можно и отобрать специальные отходы и 
подготовить их для сдачи во время акции 
по сбору опасных отходов. Она пройдёт уже 
в конце этой недели: в субботу – на левом 
берегу Венты, в воскресенье – в Парвенте. 
Лампочки, ртутные термометры, батарейки, 
аккумуляторы, масла, лаки, краски, фильтры, 
растительная химия и т. п. – всё это можно 
будет сдать в двух грузовых микроавтобусах 
ООО самоуправления «Вентспилсский ком-
бинат благоустройства». Они будут останав-
ливаться в определенных пунктах в опреде-
ленное время (см. список на www.vlk.lv). 

НА ТОЛОКУ ПО ИЗГОТОВЛЕ-
НИЮ СКВОРЕЧНИКОВ!

Когда свой двор и хозяйство приведены в 
порядок, пришло время взяться за посадоч-
ные и покрасочные работы. Одно из самых 
интересных мероприятий – это толока по 
изготовлению скворечников. В этом году она 
пройдёт 7 апреля с 11.00 часов в главном 
Детском городке. Это толока для семей с 
детьми, однако присоединиться могут все 

желающие! Будут установлены специальные 
рабочие столы, предоставлены материалы с 
инструментами, также обучающие материа-
лы по изготовлению скворечников и помощ-
ники. Но каждый может взять и свои матери-
алы, и инструменты из дома. 

Зачем нужны такие толоки? В городских 
парках и скверах много птиц, однако для 
большей их части недостаточно естествен-
ных мест, где гнездиться – дупел деревьев. 
Но именно птицы – это самое эффективное 
средство в борьбе с насекомыми и вредите-
лями, и они выполняют ту работу, которая 
позволяет нам радоваться зелёному убран-
ству города.  

ДЕСЯТКИ НОВЫХ ДЕРЕВЬЕВ 
Уже более восемнадцати лет в городе про-

ходит толока по посадке деревьев. В этом 
году она пройдёт 13 апреля. Деревья плани-
руется посадить в двух внутренних дворах – 
на улице Инжениеру, 93 и на улице Лидотаю, 
18. Всего планируется посадить 47 декора-
тивных деревьев и кустарников. На улице 
Инжениеру двор украсят белоствольные 
берёзы, средний ореховый кустарник, япон-
ская катсура, пурпурный физокарпус, неко-
торые виды жасмина и клёна, крастнолист-
ная черёмуха обыкновенная и американ-
ская лиственница. На улице Лидотаю двор 
пополнится дубом болотным и дубом крас-
ным, белыми гримонами, орехом Зибольда, 
поздней черемухой, спиреями серыми, бело-
ствольными берёзами и иргой Ламарка. 
Участникам толоки единственно необходи-
мы правильная одежда и желание работать, 
рабочие инструменты будут доступны на 
местах. 



Начало дороги 
ужасов в 
Вентспилсе

“Amanda” и “Korea” –  
самые большие пароходы 
в Вентспилсском порту

Нюансы 
соблюдения 
поста

Ирбенский 
радиотелескоп 
просит помощи
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У хорошего садовода – 
хороший сад 
Редко кому так везёт 
– сразу же после окон-
чания основной школы 
абсолютно самостоя-
тельно выбрать учебное 
заведение и специ-
альность, по которой 
хочется работать всю 
дальнейшую жизнь.  В 
этом смысле к счаст-
ливчикам себя может 
причислить и Байба 
Вилюма, которая, ещё 
учась в начальных классах Угальской средней 
школы, уже четко знала – она захочет поступить 
в Булдурский садоводческий техникум, чтобы 
получить знания в сельском хозяйстве. А ещё 
конкретнее – стать садовницей.  Успешным потом 
был и выбор первого и пока единственного места 
работы, которое ей порекомендовала заведующая 
лесопитомником Лидия Кемлере – стать заведую-
щей отделом декоративных деревьев, кустарников 
и многолетних растений в принадлежащем ГАО 
«Latvijas Valsts meži” (LVM) Попеском лесопитом-
нике, который находится на окраине Вентспилса, 
в Платене.   

Х отя зима ещё 
н а п о с л ед о к 
п о к а з ы в а -
ет зубки, сол-
нышко сквозь 

пасмурное небо прогля-
дывает редко и Платене 
насквозь продувает 
неласковый морской ветер, 
у Байбы и Линды, ухажи-
вающих за декоративными 
саженцами, работы непоча-
тый край. Потенциальные 
покупатели интересуются 
предложениями и по теле-
фону, и приезжают лично, 
а некоторые уже выбран-
ные саженцы складывают и 
везут домой.    

УЧЕНИКИ ПИТОМНИКА 
Предлагаемые нами 

саженцы все в горшках, их 
можно купить и заложить в 

землю в любое время года, 
также и зимой, если толь-
ко в выбранном месте есть 
возможность выкопать яму, 
где их прикопать. Конечно, 
привезенную своевремен-
но покупку до наступления 
тёплой погоды можно оста-
вить и в горшке, как это 
делается на площадках с 
нашими декоративными 
саженцами, и пополнить 
свой сад новоприобретени-
ем весной – будет двой-
ная радость, когда саженец 
вскоре начнёт выпускать 
почки и показывать листоч-
ки», – Байба рассказала, 
что весеннее великолепие 
с радостью наблюдают и 
в питомнике, где с нетер-
пением к солнцу начинают 

З аявление депутатов Гирта Валдиса Кристовскиса, 
Айвиса Ландманиса, Ивара Ландманиса и Дацы 
Корны адресовано премьер-министру Кришьянису 
Кариньшу, министру охраны среды и регионально-
го развития Юрису Пуце, министру юстиции Янису 

Бордансу и министру сообщения Талису Линкайтсу.
Депутаты считают, что работа Вентспилсской городской 

думы не отвечает установленным в Сатверсме и в законах 
принципам управления Латвийского государства и порядку, 
в результате чего в Вентспилсском самоуправлении года-
ми царит авторитарный стиль управления под руковод-
ством нелегитимного руководителя самоуправления Айвара 

Лембергса. «А. Лембергсу удалось создать 
противоправный режим, который, наряду с 
другими нарушениями, не соблюдает гаран-
тированное законами Латвии право депута-
тов меньшинства и инакомыслящих на осно-
ве принципов равноправия и пропорциональ-
ности участвовать в работе самоуправления 
города Вентспилса”, говорится в заявление. 

Депутаты оппозиции также подчеркнули, 
что уже с осени 2017 года неоднократно 
обращались в правоохранительные и судебные инстанции, 
предоставляя убедительные доказательства практикую-

В вентспилсских 
автобусах появятся 
электронные 
карты Если мы полагаем, что лишь в Риге под руководством 

Ушакова нарушают законы, разбазаривают и, возмож-
но, массово крадут деньги, чтобы обеспечить «нужным 
людям» роскошную жизнь, то мы глубоко заблуждаем-
ся. У нас в Вентспилсе происходят и более обескуражи-
вающие вещи. 

Схемы «Ригас сатиксме» 
в Вентспилсе. 
ОЦ «Вентспилс», 
по сути, уже банкрот 

Депутаты оппозиции Вентспилсской городской думы обратились к пре-
мьер-министру Кришьянису Кариньшу и другим министрам с прось-
бой – серьёзно оценить длительные противоправные действия и наруше-
ния Вентспилсской городской думы и провести определенные мероприя-
тия, установленные законом, чтобы распустить действующий состав думы.   

П арадоксально, 
но человек, для 
которого проку-
ратура потребо-
вала восьми лет 

заключения, конфискации 
имущества, значительного 
денежного штрафа и ареста 
в зале суда после оглаше-
ния приговора, продолжает 
жить припеваючи, прибли-
жать Вентспилс к состоянию 
банкрота и участвовать, воз-
можно, в преступных финан-
совых схемах, чтобы в виде 
зарплаты и дорогих услуг 
получать из средств самоу-
правления сотни тысяч.  

Это первое существен-
ное отличие от происхо-
дящего в Риге, посколь-
ку не доводилось слышать, 
чтобы к Ушакову был при-
менен статус подозреваемо-
го, мера пресечения, выдви-
нуты обвинения, и проку-
ратура требовала бы кон-
кретную меру наказания. A. 
Лембергсу все перечислен-
ные «достижения» не поме-
шали для реализации своих 
прихотей продолжать подчи-
нять Вентспилс, Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта, ответственное за 
спорт Управление спорта 
Вентспилсской городской 
думы и ООО «Олимпийский 
центр “Вентспилс”». Конечно, 
такая роскошь была бы 
невозможна, если бы его 
не поддерживали политики. 
Особенно старательно на 
страже его интересов до сих 

пор стояли политики пар-
тий «Латвии и Вентспилсу», 
СЗК, «Согласие» и даже 
отдельные представители 
«Национального объедине-
ния», как, например, бывший 
министр VARAM Каспарс 
Герхардс. 

Второе существен-
ное отличие – если «Ригас 
сатиксме» было кормушкой 
для многих десятков чле-
нов «Согласия» и «Честь 
служить Риге», среди кото-
рых самого Ушакова нет, то 
в Вентспилсе о щедрой кор-
мушке политики позаботи-
лись именно для Лембергса. 
Средства, предусмотренные 
для ООО «Вентспилсская 
филармония», OЦ «Вентс-
пилс» и Управления 
Вентспилсского свободно-
го порта, были направлены 
обществу «Вентспилсское 
агентство развития», которое 
Лембергсу только в качестве 
зарплаты в течение послед-
них десяти лет выплатило 
почти 800 000 евро. Около 1,6 
млн евро Лембергс получил 
от другого, возможно, задей-
ствованного в преступных 
схемах общества «Агентство 
развития бизнеса», а также 
значительно более миллио-
на евро бюджетных средств 
было потрачено на обе-
спечение его роскошно-
го образа жизни (секрета-
ри, публичные выступления,  
п р е с с - к о н ф е р е н ц и и ,  

Депутаты меньшинства призывают  
правительство распустить Вентспилсскую думу

С апреля в вентспилсских автобусах появится ново-
введение, которое уже давно имеется во многих 
местах Европы и в Латвии, например, Риге. Это элек-
тронные проездные карты, которые, правда, будут 
годны лишь для проезда на линиях вентспилсского 
городского общественного транспорта. 

На муниципаль-
ном пред-
п р и я т и и 
«Вентспилс 
рейсс» рас-

сказали, что в связи с 
этим нововведением вент-
спилчан, жителей ближай-
ших окрестностей и гостей 
города ожидает еще нечто 
новое. На маршрутах вент-
спилсского общественного 
транспорта будет еще один 
вид билетов – универсаль-
ный проездной билет. Он 
будет годен для проезда по 
любому маршруту в пре-
делах административной 
территории города. Как и в 
случае с э-талоном в сто-
лице Риге, пассажиры смо-
гут приобрести этот билет 
сразу на совершение 10, 
20, 40 или даже 60 поез-
док. Правда, следует учи-
тывать, что приобретенный 
билет не является бессроч-
ным. Его необходимо будет 
израсходовать в течение 90 
дней, или трех месяцев, с 
момента приобретения. 

Порядок приобрете-
ния этой карты и поездок 
различен. Универсальную 
проездную карту можно 
будет приобрести и попол-
нить на любое количе-
ство поездок в кассе 
Вентспилсского автовокза-
ла, в свою очередь, карту, 
включающую десять поез-

док, можно приобрести и у 
водителя автобуса, расска-
зали в «Вентспилс рейсс». 

С начала апреля пас-
сажирам придется счи-
таться и с тем, что ста-
рые картонные месяч-
ные билеты станут исто-
рией. С 1 апреля начнет-
ся постепенный переход 
к электронным пластико-
вым месячным билетам. 
Как и в Риге, в Вентспилсе 
эти карты можно будет по 
желанию сделать персо-
нализированными. Такие 
карты будут обязательны-
ми для отдельных групп 
лиц, которые используют 
общественный транспорт, 
используя предоставлен-
ные городским самоуправ-
лением льготы. Например, 
это школьники, студенты и 
многодетные родители. 

На предприятии подчер-
кивают, что в первый раз 
карта будет выдаваться 
бесплатно, за ее восстанов-
ление пассажирам придет-
ся заплатить 4 евро. Это 
относится лишь к персона-
лизированным месячным 
картам, так как для тех, кто 
захочет сохранить «аноним-
ность», стоимость карты, 
которая выдается впер-
вые, составит один евро. 
Установлено, что срок дей-
ствия одной такой карты 
составит три года. 
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щихся в самоуправлении города 
Вентспилса нарушениях основных 

Байба в минуты отдыха,  
но в рабочей одежде.


